
Rada Miejska Gminy Osieczna 
 

PROTOKÓŁ  NR  VII.2019 

 

przebiegu obrad VII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 28 maja 2019 r.             

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Osieczna 

 

 

 

Obrady rozpoczęto 28 maja 2019 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15:32 tego samego 

dnia. 

  

Obradom VII sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki. 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach VII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło                       

15 Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Jaraczewski 

6. Paula Juskowiak 

7. Jakub Jacek Kolberg 

8. Marek Kozak 

9. Krystyna Stanisława Krajewska 

10. Roman Paweł Lewicki 

11. Sebastian Łagoda 

12. Mariusz Marek Mikołajczak 

13. Ewa Pietraszewska 

14. Przemysław Skowronek 

15. Robert Skrzypek 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram VII sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 28 maja 2019 r. W imieniu 

swoim i wszystkich Państwa witam samorządowców Gminy Osieczna. W związku z tym, że 

wczoraj był Dzień Samorządu Terytorialnego składam Państwu życzenia pomyślności, 

wszystkim Samorządowcom na najbliższy czas i na najbliższe lata, oby nam się jak najlepiej 

wiodło w tym sensie, żebyśmy się jak najlepiej przyczynili do tego, żeby nasza kochana 

Gmina wyglądała coraz lepiej. Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2 porządku obrad. 

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Stwierdzam, że w obradach VII sesji uczestniczy 15 Radnych, w związku z tym Rada Miejska 

Gminy Osieczna może podejmować decyzje prawnie wiążące.  

Lista obecności Radnych na VII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 1 

do niniejszego protokołu. 



2 

 

Lista obecności Gości na VII sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3.  

Ad. 3. Informacja o porządku obrad VII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 3 dotyczącym porządku obrad stwierdzam, że porządek obrad, który otrzymaliśmy 

i który miał obowiązywać na sesji, jeśli nie zostałby zmieniony nie musiałby być 

przegłosowywany, ale w następnych dniach po jego otrzymaniu dostaliśmy dodatkowe 

projekty uchwał na VII sesję Rady Miejskiej. To są projekty uchwał oznaczone numerem 56, 

57 i 58. Chciałbym zaproponować wprowadzenie ich do porządku obrad z tym, że jeśli chodzi 

o projekty 57 i 58 dzisiaj otrzymaliśmy drugą wersję tych uchwał. W związku z tym 

chciałbym zaproponować wprowadzenie do porządku obrad tak jak powiedziałem uchwałę 56 

a jeśli chodzi o projekty 57 i 58, to oczywiście w wersji, którą otrzymaliśmy dzisiaj. Jeśli nie 

ma pytań, to chciałbym przegłosować porządek obrad z poprawkami czyli wniesionymi 

dodatkowo projektami uchwał. Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

tym żebyśmy pracowali według przedstawionego porządku obrad, proszę podnieść rękę                         

i przycisnąć odpowiedni przycisk – 15 głosów. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę                     

i przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść 

rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk – 0 głosów. Dziękuję.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik                

nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W związku z powyższym stwierdzam, że wyznaczyliśmy następujący plan pracy na dzisiejszą 

sesję Rady Miejskiej: 

1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Informacja o porządku obrad VII sesji Rady. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

8. Zapytania Radnych. 

9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

w 2018 roku. 

10. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Osieczna. 

11. Debata nad Raportem o stanie Gminy Osieczna. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna wotum zaufania.  

13. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 

rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia. 

14. Zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                             

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 

rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 

15. Przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna                     

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

16. Zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                           

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
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Gminy Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna                    

z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2018.  

17. Dokonanie oceny sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2018 przez Radnych.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna                   

z tytułu wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Kąkolewo na 

lata 2019-2025. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 

2019 rok. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 

konserwacji pokrycia dachowego z gontu w kościele parafialnym p.w. Najświętszej 

Maryi Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V.30.2019 Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok.  

26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna  

na lata 2019-2028. 

27. Wnioski i informacje. 

28. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

29. Zakończenie obrad VII sesji Rady. 

Zamykam punkt 3. W związku z koniecznością uzupełnienia porządku obrad o kolejne 

punkty, które przyjęliśmy w głosowaniu ogłaszam przerwę w obradach. 

 

P R Z E R W A 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady VII sesji. Przystępujemy do przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Rady. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Przechodzimy do punktu 4. Czy są uwagi Państwa Radnych do protokołu ostatniej sesji Rady 

Miejskiej? Nie widzę. Dziękuję. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu                           

z poprzedniej sesji, proszę użyć odpowiedniego przycisku i podnieść rękę – 15 głosów. Kto 

jest przeciw, proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku – 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku – 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że w głosowaniu brało udział 15 Radnych. Za przyjęciem protokołu                   

z poprzedniej sesji Rady Miejskiej głosowało 15 Radnych, przeciw głosowało 0 Radnych, 

wstrzymało się od głosu 0 Radnych. W związku z powyższym wynikiem głosowania Rada 

Miejska jednomyślnie przyjęła protokół VI sesji Rady. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Rady stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zrealizowaliśmy punkt 4. Otwieram punkt 5.  
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Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Otwieram część sesji dotyczącą informacji z działalności międzysesyjnej. W punkcie 5 moja 

informacja o działalności międzysesyjnej. Ostatnia sesja była dwa miesiące temu ale 

spotykaliśmy się na Komisjach, o których wspominam w moim sprawozdaniu, że wziąłem 

udział w posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej, w tym we wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna na temat wykonania budżetu za poprzedni rok. W czasie 

między sesjami miało miejsce inauguracyjne, pierwsze posiedzenie komisji doraźnej czyli 

Komisji Statutowej, którą na pewno pamiętamy, że powołaliśmy na poprzedniej sesji w celu 

opracowania statutów sołectw. Zostałem wyznaczony do zwołania pierwszego posiedzenia tej 

Komisji, a już następne spotkania będzie zwoływał Przewodniczący Komisji Statutowej Pan 

Radny Jarosław Glapiak, który będzie to kontynuował i czekamy na wynik prac Komisji. 

Przypominam, w imieniu swoim i szefa komisji, że deklarowaliśmy od samego początku, że 

gdyby ktokolwiek z Państwa Radnych miał uwagi, chciałby coś wnieść, miałby jakieś 

pomysły, jak te statuty jego zdaniem powinny wyglądać, to Komisja jest otwarta na takie 

sugestie, pomysły, wnioski, itd., pełna transparentność. Proszę Państwa wziąłem udział                       

w szkoleniu samorządowców w dniach 5-6 kwietnia. Szkolenie odbyło się w Boszkowie. 

Tematem szkolenia był Statut Radnego i postępowanie skargowo-wnioskowe. Temat na 

czasie choćby dlatego, że Komisja Skarg i Wniosków funkcjonuje po raz pierwszy w polskich 

samorządach. Mówiono o tym, jak może to wyglądać, bo jak będzie wyglądać i jak będzie 

wyglądać praca tej komisji, to takie obserwacje przyniesie czas i co za tym idzie wnioski. 

Mówiono także o tym jak należy rozróżniać skargę od wniosku, od petycji bo już na temat 

tego są wątpliwości. Szkolenie zorganizowało Starostwo Powiatowe w Lesznie i byłem 

uczestnikiem takiego szkolenia. Proszę Państwa! Brałem udział w kolejnym posiedzeniu 

Rady Społecznej Centrum Rehabilitacji w Osiecznej. To było ostatnie posiedzenie w tej 

kadencji, w związku z czym moja obecność w Radzie Społecznej kończy się w czerwcu. Od 

kilku miesięcy sygnalizowałem Szanownej Radzie Miejskiej o rozpoczęciu inwestycji na 

terenie Centrum Rehabilitacji. Dziś trudno nie zauważyć, że inwestycja została rozpoczęta, 

zobaczymy jak ona będzie przebiegać myślę, że z wielu powodów inwestycja ważna z punktu 

widzenia samej Osiecznej – miasteczka. Zakończenie inwestycji jest przewidziane na                            

I kwartał 2020 roku. Bardzo dziękuję za zaproszenia na liczne uroczystości w tym czasie, 

wymienię tylko uroczystość pod Krzyżem Katyńskim, uroczystości z okazji 3 Maja czy 100                  

-lecie wjazdu pociągu generała Hallera na stację kolejową w Kąkolewie, takie wydarzenie 

historyczne miało miejsce 100 lat temu w Kąkolewie. Dziękuję.             

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 5. W następnym punkcie, tj. w punkcie 6 mamy informację Burmistrza                      

o działalności w okresie międzysesyjnym.  

Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Panie Burmistrzu oddaję Panu głos. Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. W okresie międzysesyjnym uczestniczyłem w spotkaniu wójtów, burmistrzów, 

Starosty Leszczyńskiego oraz Prezydenta Miasta Leszna. Gospodarzami spotkań byli: Wójt 

Gminy Krzemieniewo a następnie ja miałem wyjątkową przyjemność gościć Kolegów na 

spotkaniu w naszej Gminie, zgromadzeniu Członków Komunalnego Związku Gmin Regionu 

Leszczyńskiego, jeszcze w formie obserwatora, spotkaniu z Zarządem Osiedla miasta 

Osieczna. To spotkanie dotyczyło przebudowy ulicy Powstańców Wlkp. Pan Sekretarz 
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reprezentował mnie podczas VI Przeglądu Tańca zorganizowanego przez Środowiskowy 

Dom Samopomocy w Kąkolewie oraz w spotkaniu Koła Gospodyń Wiejskich w Kąkolewie                  

z okazji Dnia Matki. Następnie uczestniczyłem w spotkaniu Zespołu Redakcyjnego Zeszytów 

Osieckich, spotkaniu z Dyrektorem Woźniakiem z firmy ENEA, które to spotkanie dotyczyło 

oświetlenia przejść dla pieszych przy obwodnicy w Osiecznej, posiedzeniach komisji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna, posiedzeniu Zarządu Miejsko–Gminnego OSP, które odbyło się        

w Urzędzie Gminy. Nadto informuję, że: 

1) w przyszłym roku przypada 650 lecie nadania praw miejskich Osiecznej, w związku                 

z tym zamierzamy zorganizować uroczyste obchody tej rocznicy, 

2) w najbliższych dniach rozpocznie się w naszym Urzędzie kompleksowa kontrola 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

3) wniosek na budowę dróg dla rowerów w ramach zadania ograniczenia niskiej emisji na 

terenie Aglomeracji Leszczyńskiej – w obrębie drogi powiatowej Łoniewo–Świerczyna                

–Ziemnice oraz Osieczna–Świerczyna, złożony do Urzędu Marszałkowskiego w ramach 

WRPO, uzyskał pozytywną ocenę i został objęty dofinansowaniem w wysokości do 85% 

kosztów kwalifikowalnych, maksymalnie do kwoty 6.400.500,00 zł. Obecnie 

kompletowane są dokumenty niezbędne dla podpisania umowy z Urzędem 

Marszałkowskim na dofinansowanie przedmiotowego zadania, 

4) Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w Poznaniu po przeanalizowaniu naszego 

wniosku w sprawie wydania opinii, co do potrzeby przeprowadzenia oceny 

oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko w sprawie dotyczącej kanalizacji 

sanitarnej Osieczna–Stanisławówka, po uzupełnieniu wniosku o brakujące  dokumenty, 

ze względu na skomplikowany charakter sprawy, wyznaczył kolejny, nowy termin 

załatwienia przedmiotowego wniosku, 

5) od ostatniej dekady kwietnia, po wykonaniu wszystkich prac adaptacyjnych Miejsko 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej funkcjonuje w pomieszczeniach po byłej 

Bibliotece, a pomieszczenia w których dotychczas mieścił się OPS, po bieżącej adaptacji 

wykorzystane zostały jako biura Urzędu, 

6) zakończono prace przy przebudowie chodników na ul.: Słowackiego, Mickiewicza                         

i Skłodowskiej–Curie w Osiecznej. Przebudowa polegała na wymianie płytek 

chodnikowych na kostkę betonową, ułożoną na podbudowie betonowej. W ramach 

rewitalizacji centrum Osiecznej przebudowana została ul. Powstańców Wlkp. Obecnie 

przebudowywany jest chodnik w Kątach i Ziemnicach–Górce. Wymienione wyżej prace 

wykonali i w dalszym ciągu wykonują pracownicy zatrudnieni w Urzędzie. Na drogi 

gruntowe na Stanisławówce nawieziono około 400 ton tłucznia betonowego, który po 

wyrównaniu równiarką i zagęszczeniu znacznie poprawił stan ich nawierzchni. 

Równiarka dokonała także równania innych dróg gruntowych na terenie całej Gminy.                

W przypadku osiedla na terenie Stanisławówki pragnę nadmienić, że było to 

współdziałanie między nami a deweloperem, którego własnością jest ta działka,    

7) w ramach rządowego programu – Fundusz Dróg Samorządowych ogłoszonego przez 

Wojewodę Wielkopolskiego dotyczącego dofinansowania przebudowy dróg gminnych 

zgłoszone zostały 3 wnioski, tj. przebudowa ul. Jabłonkowej w Kąkolewie, drogi Kąty                    

–Maciejewo oraz Ziemnice–Górka. Jeszcze nie ma rozstrzygnięcia w tym zakresie. Do 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich zgłoszony został wniosek o dofinansowanie 

przebudowy ul. Sosnowej w Kąkolewie. Tutaj także czekamy na rozstrzygnięcie. Kolejny 

wniosek o dofinansowanie robót drogowych zgłoszony został w ramach poprawy stanu 

dróg dojazdowych do pól. Wytypowane: ul. Bławatkowa w Świerczynie, droga                            

w Grodzisku (tzw. zapłocie), przedłużenie ul. Polnej w Osiecznej za oczyszczalnią 

ścieków; spełniły kryteria jakie zostały nałożone i zamierzenia, których realizacja jest 

przewidziana w bieżącym roku otrzymają dofinansowanie, 
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8) po dokonanym wcześniej odbiorze technicznym pobudowanej sieci kanalizacji sanitarnej 

dla miejscowości Świerczyna, Grodzisko i Łoniewo skompletowane zostały wszystkie 

niezbędne dokumenty umożliwiające zgłoszenie zakończenia budowy w Powiatowym 

Inspektoracie Nadzoru Budowlanego w Lesznie. PINB nie wniósł zastrzeżeń do 

zgłoszenia. Obecnie właściciele posesji w/w miejscowości mogą dokonywać podłączeń, 

uzgadniając szczegóły podłączenia z Zakładem Usług Wodnych we Wschowie. Z uwagi 

na konieczność wykazania przez Gminę założonego efektu ekologicznego apelujemy do 

Państwa Sołtysów i Radnych reprezentujących okręgi Łoniewo, Grodzisko, Świerczyna, 

abyśmy wspólnie zadbali o to i zaapelowali do mieszkańców poszczególnych posesji, 

żeby jak najszybciej podłączyli się do sieci. Uzyskanie efektu ekologicznego jest jednym 

z warunków abyśmy nie utracili otrzymanego dofinansowania,   

9) w Ziemnicach i Frankowie rozbudowano sieć wodociągową, umożliwiając zasilanie 

nowo pobudowanych budynków mieszkalnych, 

10) w opracowaniu pozostaje projekt budowlany na rozbudowę Zespołu Szkół                              

w Świerczynie. Państwo są zorientowani, że nie wyłoniliśmy dyrektora Zespołu Szkół                    

w Świerczynie ponieważ konkurs nie odbył się. Nie było konkursu dlatego, że nie było 

chociażby jednej kandydatury czyli nikt nie zgłosił akcesu do szefowania temu 

Zespołowi Szkół,   

11) unieważniono postępowanie przetargowe na adaptację pomieszczeń byłego Centrum 

Kultury i Biblioteki w Osiecznej, na Centrum Aktywności Społecznej. W ogłoszonym 

terminie zamiar wykonania zdania zgłosiły 4 firmy. Każda z nich oferowała wykonanie 

prac za wyższą kwotę, która została w budżecie na ten cel przeznaczona, stąd 

zdecydowano postępowanie unieważnić, 

12) rozstrzygnięto przetarg nieograniczony na budowę rurociągu tłocznego sieci kanalizacji 

sanitarnej wraz z przebudową istniejącej przepompowni ścieków i odcinkiem kanalizacji 

deszczowej w Osiecznej, przy ul. Gostyńskiej. Do wykonania robót zgłosiły się 3 firmy. 

Najkorzystniejszą ofertę przedstawiła firma Complex Instal Marcin Grygier ze Śremu,                 

z którym to wykonawcą w dniu dzisiejszym została podpisana umowa, 

13) na ogłoszony przetarg nieograniczony dotyczący budowy świetlicy w Jeziorkach oferty 

złożyły 2 firmy. Korzystniejszą przedstawiła firma Alfred Klabik, Żaneta Buzała                         

z Frankowa. Zatem firma ta będzie realizowała przedmiotowe zadanie, 

14) na skrzyżowaniu drogi gminnej do Ziemnic–Ustronia, z drogą powiatową dokonano 

naprawy rozjechanego wjazdu na przedmiotowej drodze gminnej. W Świerczynie 

cząstkowej naprawie, poprzez nawiezienie tłucznia betonowego poddano gruntową 

nawierzchnię ul. Rumiankowej. W Grodzisku na drodze gminnej odtworzono ogrodzenie 

z siatki stalowej – leśnej, które zostało zniszczone przy trasowaniu tej drogi. Prace 

zostały wykonane przez pracowników zatrudnionych w Urzędzie. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą kierowniczą Urzędu. Przygotowałem projekty uchwał, 

które, o co proszę, Państwo Radni mają dzisiaj w porządku i będą procedować. Dziękuję.  

Informacja Burmistrza o działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa czy są pytania do części sprawozdawczej? Chciałbym poprosić, 

jeśli to możliwe, żebyśmy po sesji dostali sprawozdanie Pana Burmistrza na nasze skrzynki               

e-mailowe. W sprawozdaniu są podane kwoty, żebyśmy mieli pełniejszą wiedzę, chyba, że 

ktoś jest przeciwko, to będę głosował taki wniosek. Nie widzę. Dziękuję. Tytułem 

uzupełnienia części sprawozdawczej dodam, że w czasie ostatniego dyżuru otrzymałem 

odpowiedź, a propos naszych starań o remont drogi Leszno-Osieczna nr 432 razem z Panem 

Burmistrzem. W ślad za pismem już w grudniu kiedy Prezydent Leszna Łukasz Borowiak 

pisał w sprawie remontu tej drogi, a na początku kwietnia Pan Burmistrz, ja też się 
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podpisałem pod tym pismem, Pan Prezydent Borowiak, Pan Przewodniczący Tomasz 

Malepszy, razem dwa samorządy wystąpiliśmy w kwestii, naszym zdaniem, potrzeby remontu 

tej drogi. Dostaliśmy odpowiedź 16 maja czyli kilkanaście dni temu, iż Wielkopolski Zarząd 

Dróg Wojewódzkich podtrzymuje swoje stanowisko, że według przeprowadzonego jesienią 

2018 roku przeglądu stan techniczny przedmiotowego odcinka jest dobry i nie zagraża 

bezpieczeństwu ruchu drogowego. Jednocześnie informujemy, że realizacja przedmiotowego 

odcinka w latach następnych zależeć będzie od wysokości środków, jakie będziemy mogli 

przeznaczyć na remonty dróg. W poprzednim piśmie-odpowiedzi, które dostał Pan Prezydent 

Łukasz Borowiak jest jeszcze podniesiony taki argument, że Województwo wielkopolskie to 

razem ponad 2.700 km dróg i wiele odcinków wymaga pilnej interwencji, w związku z tym 

nie dostrzegamy możliwości realizacji wnioskowanego zadania. Przepraszam za 

kolokwializm ale uważam, że zbyto nas, to jest moje prywatne zdanie. Jeśli ktoś podnosi 

argument, że stan drogi jest dobry i nie zagraża bezpieczeństwu, to zaczynam się zastanawiać, 

co to znaczy? Czy dopiero jak ta droga zniknie, czy zarwie się w połowie, to podejmą 

działania? Ja rozumiem, że nasza intencja jest taka, że my nie występujemy o pilną naprawę 

tylko o przebudowę tej drogi. Zaplanowanie na nowo tej inwestycji. Nikt z nas nie oczekuje, 

że za miesiąc przyjadą i po raz kolejny pokleją tę drogę. To jest dzisiaj bardzo ważny odcinek 

drogi, mówiliśmy o tym w kontekście ruchu, który się nasila i niszczy tę drogę, Takie mam 

wrażenie, że rozmawiając z Panem Burmistrzem i z władzami Leszna, że my oczekujemy 

jakiegoś planu, pomysłu na to, cokolwiek to będzie, niech nam ktoś powie, że na przykład za 

rok, może za dwa lata, nie chcę podpowiadać, to wykonają. To dzieje się nie w tym trybie. 

Nie, że my zgłaszamy, że na tej drodze giną ludzie z tego powodu, że ta droga jest słaba. Ta 

droga jest coraz słabsza. Ja rozumiem argument, że Wielkopolska jest duża i posiada 2.720 

km dróg wojewódzkich, ale chciałbym mieć okazję zapytać, ile z tych 2.720 km zostało 

wyremontowanych albo zbudowanych na terenie naszej Gminy? Na jednej z komisji 

rozmawialiśmy o obietnicach, które mieliśmy złożone w kwestii chodnika przy drodze nr 432 

i obwodnicy w Osiecznej. Pytam, jaki jest nasz udział w tych 2.700 km. Chcę wierzyć, że to 

nie koniec naszych starań i że będziemy podejmować dalsze działania w tej sprawie. 

Wspomnę wizytę Przewodniczącego Sejmiku Wielkopolskiego, może to dobra okazja do 

działania. Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Chciałbym dodać jeszcze parę słów w sprawie tej drogi. Gościł u nas Pan Przewodniczący 

Sejmiku w Poznaniu Pan Szczepański i obiecał, wszyscy to słyszeliśmy, że powiedział, że 

będzie remontowana droga na odcinku od Leszna do Śremu. Jak teraz mają się te słowa                      

w stosunku do tego pisma? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. Przypominam, że ciągle czekamy, mówiliśmy o tym na komisjach, co Zarządca drogi 

zrobi z wykonanym, w moim przekonaniu ale nie tylko w moim, w skandaliczny sposób 

odcinku Osieczna-Trzebania, gdzie w kilku miejscach po jednej stronie jest droga zarwana. 

Pieniądze zostały zmarnowane. Takie wykonanie prac powinno być naprawione w ramach 

gwarancji, która jest, bo dowiadywaliśmy, że ona jest kilkuletnia. Proponuję zakończyć część 

informacyjną. Zrealizowaliśmy punkt 6. Przechodzimy do punktu 7. 

Ad. 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

7. Otwieram punkt 8. 

Ad. 8. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli nie ma interpelacji, to w punkcie 8 pytam, kto chciałby zgłosić zapytania? Pan Radny 

Zbigniew Forszpaniak. Proszę. 



8 

 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Dzień dobry Państwu. Ja chciałbym zapytać Pana Burmistrza, czy w tym roku jest 

uwzględniony remont drogi Kąty-Maciejewo, gdyż jej stan jest krytyczny. Rozmawiałem                    

z Panem Sołtysem Kątów, niektórymi mieszkańcami i oni chcieliby wiedzieć, czy                               

w najbliższym czasie będzie ten remont. Zły stan tej drogi nie jest od tego roku tylko od kilku 

lat. Chciałbym się dowiedzieć, w jakim najbliższym czasie będzie uwzględniony w planach 

remont tej drogi, abym mógł informację przekazać mieszkańcom Kątów i Maciejewa. 

Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy Pan Radny ma to zapytanie na piśmie? 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Jest obowiązek zamieszczania zapytań Radnych na BIP-ie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny znowu zapomniał, bo ja już o tym obowiązku mówiłem.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Nie zapomniałem tylko, że informację dostałem przed rozpoczęciem posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Rozmawiałem z Panem Sołtysem Kątów. 

Radca prawny Urzędu Gminy Osieczna Pan Krzysztof Bojarczuk: 

Musi Pan uzupełnić i dać zapytanie na piśmie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli Pan Radny chce to wnieść trybem zapytania, to proponuję niezwłocznie napisać to 

zapytanie i mi dostarczyć. Chyba, że Pan to zapytanie przeniesie, bo tak też można, do 

wolnych głosów i wniosków. W tym przypadku natychmiast będzie odpowiedź w dzisiejszym 

punkcie sesji i nie trzeba tego formalizować w postaci pisma.   

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Dobrze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytania? Nie widzę. Dziękuję. Proszę Państwa, 

zamykam punkt 8. W punkcie 9 mamy następujący temat: Sprawozdanie z realizacji 

programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2018 roku. 

Ad. 9. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2018 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otrzymaliśmy sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna                                 

z organizacjami pozarządowymi. W kontekście tego punktu nie mamy kwestii głosowania jest 

tylko przedstawienie i przyjęcie, ewentualnie stworzenie okazji do zadania pytań do tego 

sprawozdania. W związku z tym pytam Państwa Radnych, czy są pytania do sprawozdania                  

z tej współpracy? Jeśli nie ma pytań, to stwierdzam, że zrealizowaliśmy bo przedstawiliśmy 

sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego                   

w 2018 roku. 

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Osieczna z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego                  

w 2018 roku stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zamykam punkt 9. Przystępujemy do realizacji punktu 10.   

Ad. 10. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przechodzimy do punktu 10 rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Osieczna. Dokument został 

nam przesłany, przedstawiony a Rada Miejska zapewne dogłębnie ten dokument 

zanalizowała. Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! Raport o stanie Gminy, to wymóg, który pojawił 

się w wyniku ubiegłorocznej noweli ustawy o samorządzie gminnym, zatem powstał on po 

raz pierwszy. Raport utworzyliśmy na podstawie informacji uzyskanych od pracowników 

merytorycznych naszego Urzędu. Dokument ten podsumowuje działalność moją i naszego 

Urzędu w minionym roku. Raport ten zawiera dane finansowe, część analityczną, informacje 

na temat realizowanych polityk, programów, uchwał Rady Gminy, to o czym przed chwilą 

powiedział Pan Przewodniczący. Szanowni Państwo, przedstawiam Raport o stanie Gminy, 

Gminy Osieczna za rok 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Jak Państwo wiedzą procedura przyjmowania Raportu stwarza możliwość, bo 

najpierw stwarza obowiązek opublikowania tego Raportu na BIP-ie, w związku z tym stwarza 

możliwość, taka jest intencja ustawodawcy, przynajmniej taki zamiar, tak to czytam, żeby 

obywatele, mieszkańcy naszej Gminy mogli się zapoznać z tym Raportem oraz wziąć udział 

w dyskusji nad nim. Warunkiem tego, żeby wziąć udział w debacie na sesji Rady Miejskiej 

jest odpowiednie zgłoszenie do dyskusji, poparte odpowiednią liczbą podpisów. W naszej 

Gminie należy zebrać 20 podpisów. Czy ktoś z mieszkańców wyraził wolę w debacie nad 

Raportem? Czy ktoś zgłosił wolę wzięcia udziału w dyskusji? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nikt z mieszkańców nie wyraził takiej woli. Dziękuję. Proszę Państwa, w związku z tym, że 

tak jak przedstawiłem zapisy ustawy i skąd ten Raport to już wiemy. W punkcie 11 chciałbym 

stworzyć jeszcze raz okazję do tego, żebyśmy podebatowali czy podyskutowali nad Raportem 

o stanie Gminy Osieczna. Jest też okazja do zadawania pytań, dzielenia się wnioskami, opinią 

na temat Raportu. 

Raport o stanie Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.     

Ad. 11. Debata nad raportem o stanie Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Witam Państwa. Chciałbym się odnieść do Raportu w następujący sposób. Pozwoliłem sobie 

przesłać do Pana Juskowiaka zdjęcie i proszę o jego zaprezentowanie. Zdjęcie to przedstawia 

jedną z najnowszych inwestycji w Gminie, to jest przebudowa drogi z Osiecznej w kierunku 

Świerczyny, głównie odcinek w Berdychowie. Uważam, że dobrze, że realizujemy nowe 

infrastruktury drogowe, ale też trzeba o nie zadbać. Czytając Raport o stanie Gminy na stronie 

29, w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska jest mowa o tym, że dział 

obejmuje realizację zadań bieżących, m.in. w zakresie oczyszczania Miasta i Gminy. Podano, 

że wydatkowano kwotę 4.800,24 zł, czyli to jest 40,68% wydatków planowanych. Rozumiem, 

że były zaplanowane większe wydatki ale wszystkie środki nie zostały spożytkowane. 

Uważam, że taki stan, który widać, rosnące niemalże drzewa już właściwie, to nie jest jedyny 

przypadek, bo jadąc ulica Gostyńską w Osiecznej również chodniki po drugiej stronie drogi, 

gdzie nie ma zabudowy, to wyrastają trawy. Uważam, że należy większą uwagę poświęcić 
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dbaniu o oczyszczanie Miasta i Gminy. Uważam, że można by to zrobić w dwojaki sposób. 

Skoro zostały pieniądze, można zlecić zadania firmie zewnętrznej lub własnymi środkami 

doprowadzić do usunięcia takich nieprawidłowości. Ja nie mówię, że to ma być robione co 

tydzień. Uważam, że wystarczyłoby dwa razy w roku te działania realizować. Fajnie zostały 

pokoszone trawy przy drogach powiatowych. Nie wiem kto to wykonuje, czy jest to na 

zlecenie Gminy czy Powiatu? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 
Działania te wykonuje zarządca drogi. Jest to obowiązek właściciela.    

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zarządca drogi. To też nie jest działanie kompleksowe bo ścięto trawę, ładnie to wygląda 

tylko, że ścięto trawę i zostały śmieci, które były tam prawdopodobnie wcześniej wyrzucone. 

Trawy nie ma, zostały śmieci. Zastanawiam się, czy lepiej jest żeby ta trawa rosła, czy żeby 

było skoszone i żeby tych śmieci nie było. Moje zdanie jest takie, że moglibyśmy 

przeznaczyć określone pieniądze, tak jak mówię w ramach własnych Urzędu Gminy zadbać                 

o porządek. Chciałbym zapytać Państwa Radnych, bo ja mówię tylko o miejscowości 

Świerczyna, a wiem, że w innych miejscowościach też są takie przypadki.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Po to jest dyskusja, proszę zadawać pytania, dyskutujemy nad Raportem o stanie Gminy. 

Rozumiem, za chwilę oddam głos Panu Burmistrzowi, ale chciałbym wyartykułować czy ja 

dobrze zrozumiałem Pana postulat. Pan Radny Przemysław Skowronek zgłasza w tym 

momencie dosyć, moim zdaniem, odważny wniosek, żebyśmy zmienili obowiązującą do tej 

pory w naszej Gminie filozofię, czyli sprzątamy tam gdzie jest nasza własność, a nie 

sprzątamy tam, gdzie nie jesteśmy właścicielami. To jest dosyć istotna zmiana, że od tej pory, 

gdyby posłuchać Pana Radnego, będziemy sprzątać chodniki, które nie są naszą własnością. 

Tak, bo w Berdychowie jest chodnik powiatowy. Gmina może tak działać tylko, że musimy 

mieć świadomość, że jeślibyśmy taką decyzję podjęli, to chodników i miejsc, które są 

własnością Powiatu jest kilkadziesiąt w naszej Gminie i wtedy zaczynamy sprzątać, 

utrzymywać powierzchnie, które nie są w naszym zarządzaniu.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak wnoszę, bo skoro mamy czekać aż Powiat to wykona, to wiemy, że odpowiedź będzie 

taka, że nie ma środków, itd.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pana prawo tak uważać i tak rozumiem Pana intencje. Pan Burmistrz Stanisław Glapiak. 

Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Drodzy Państwo sytuacja jest następująca. Przez naszą Gminę przebiegają: krajowa 12, 

wojewódzka 432 i kilkanaście dróg, które są własnością Powiatu Leszczyńskiego. Do tej pory 

nie było z naszej strony działań związanych z tym żebyśmy utrzymywali permanentny 

porządek przy tych drogach, aczkolwiek jeżeli mówimy o drogach powiatowych, to każdego 

roku, wczesną wiosną nasi pracownicy przez tydzień lub dłużej wykonują prace porządkowe 

polegające na zbieraniu śmieci, o czym Pan Radny przed chwilą powiedział, na poboczach 

dróg powiatowych. To są naprawdę duże ilości odpadów, które wieziemy do Trzebani i za nie 

płacimy. Zasada jest taka, że chcemy to robić. Pytanie, czy to ma być jak do tej pory jedno 

działanie czy co tydzień, co dwa, czy też może co miesiąc. Ja absolutnie obstaję za tym, 

żebyśmy nie wykonywali czynności, do których nie jesteśmy zobowiązani, bo za chwilę albo 

za dłuższy okres czasu nie będzie nas stać na wykonywanie zadań, do których jesteśmy 

zobowiązani. To po pierwsze. Po drugie. Ulice należące do Powiatu w miejscowościach,                      

w tym w Osiecznej, proszę mi wierzyć mimo tego, że nie mamy takiego obowiązku staramy 

się utrzymać w dobrym porządku. Zaczynając od tego, że kilka lat temu, po wykonaniu 

remontu, posadziliśmy na koszt samorządu gminnego całą infrastrukturę krzewów i kwiatów     
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i teraz o nią dbamy. Ja chcę zauważyć, że w naszej Gminie, zwłaszcza w tym sezonie, zawsze 

tam gdzie jest taka pilna potrzeba 3 pracowników z naszej grupy każdego dnia kosi tereny 

zielone, tj. skwery czy inne tereny, które są przypisane naszemu Samorządowi. Natomiast                     

2 pracowników, jeden na pełen etat, drugi na pół etatu, pracują na terenie samego miasta. To 

są konkretne działania, dzięki i przez które możemy zauważyć, oczywiście nie każdego dnia, 

ale co jakiś czas, że są koszenia czy inne prace. Drodzy Państwo! Jak jadę na przykład do 

Świerczyny, czy do Dobramyśli to widzę, że akurat kilka dni temu przy świetlicy na przykład 

w Dobramyśli nie pokoszono przez te kilka dni trawy. Nie jesteśmy w stanie na bieżąco                      

w całej Gminie tu i teraz utrzymać tzw. idealnego porządku. Natomiast cyklicznie, jeszcze raz 

powtórzę, w takiej sile osobowej, ja już nie mówię o sprzęcie, który jest w to zaangażowany, 

te prace wykonujemy. Rozumiejąc uwagę, zapytanie czy wniosek Pana Radnego pozwalam 

sobie nie zgodzić się, ponieważ powtarzam raz jeszcze, podjęcie takiej decyzji oznaczałoby 

konkretne, dodatkowe obowiązki do których nie jesteśmy przypisani. Ta uwaga od początku 

do końca, nie chciałbym nikogo pouczać, ale myślę, że jej adresatem jest Powiat Leszczyński, 

bo to ich własność. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dobrze ale współpracujemy, Gmina współpracuje z Powiatem Leszczyńskim, daje pieniądze 

do Powiatu na inwestycje. Może wspólnym sumptem dałoby się coś takiego zrobić. Na 

przykład w Świerczynie jest tylko droga powiatowa, nie ma dróg gminnych, w Kąkolewie są 

drogi gminne. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Do czego Pan zmierza i co z tego wynika? To ani nasza zasługa ani Pana. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Zgadza się, tylko że skazujemy te mniejsze miejscowości, ja już nie mówię o Świerczynie, na 

stan taki jaki jest. Dlatego zastanawiam się, po co budować nowe chodniki, które mają być 

zarośnięte, itd., to może nie inwestujmy w chodniki.   

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny, te wnioski przynajmniej dla mnie są nie do przyjęcia. Wypowiedział się Pan, że 

może w takim razie nie budujmy. Budujmy, współpracujmy i ponośmy koszty 50:50. 

Najczęściej w taki sposób współpracujemy ale czy to znaczy, że mamy przejmować 

obowiązki po wybudowaniu drogi, chodnika, itd.? Tutaj zaczynamy się różnić. Ja 

podtrzymuję moje stanowisko, że powinni to robić właściciele i zarządcy dróg. A propos 

Świerczyny. W Świerczynie jest jak nie kilka to kilkanaście dróg gminnych, więc Pana teza                 

o tym, że nie ma dróg gminnych, niestety nie broni się.                 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Tak tylko, że drogi gminne są śródpolne a nie w centrum wsi. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jak wjeżdżamy do Świerczyny pierwsza droga w prawo jest gminna, „kozi rynek” w lewo, do 

świetlicy następna. Mam Panu wymieniać? Nie będę wymieniał bo Pan doskonale zna 

topografię tej miejscowości. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Widzę, że nie ma woli, chociaż tak jak mówię inne inwestycje robimy z Powiatem „pół na 

pół”, to uważam, że w tym przypadku też można się porozumieć i to wykonać. Ładnie by to 

wyglądało. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja bardzo chętnie będę Pana uwagę popierał w przypadku, gdy Powiat powie, że przy drogach 

gminnych też „pół na pół” będzie dbał o porządek. Nie ma tematu, bo dlaczego my mamy 

współpracować „pół na pół” przy utrzymaniu porządku przy drogach powiatowych, a drogi 

gminne tak jest, z tym się zgadzamy w 100% są nasze i my za nie odpowiadamy. Jest to 
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kwestia również tego, jakie pieniądze w budżecie każdego roku otrzymuje Powiat 

Leszczyński na swoje drogi powiatowe.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa, od zawsze wiadomo, że do jest dość dziwny układ, w którym w jednym 

miasteczku czy w jednej gminie jest kilku zarządców i kilku właścicieli dróg. Właściwie to 

jest nasza Gmina i ktoś może powiedzieć, dlaczego Burmistrz przy tych drogach nie sprząta, 

co Wy w tej Radzie robicie, że tam jest bałagan, ale z drugiej strony trudno sobie z kolei 

wyobrazić sytuację albo proszę sobie wyobrazić taką sytuację, że nagle dajemy sygnał do 

właściciela czyli Starosty Powiatu, że nie ma się martwić bo w Gminie Osieczna to my sami 

sprzątamy. To w tej sytuacji na pewno służby Starosty nie przyjadą i nie posprzątają tej drogi.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nawet poboczy dróg nie pokoszą. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak jest. Ja aż się boję myśleć Panie Radny Skowronek o tym, co będzie jak zbudujemy 

ścieżki rowerowe Świerczyna-Ziemnice. Jak ścieżka będzie zarastać, to może niektórzy Radni 

powiedzą Szanowna Rado trzeba to posprzątać, a to będzie musiał sprzątać i utrzymywać                     

w takim stanie używalności właściciel drogi. Miałem okazję monitować po raz kolejny                        

w sprawie ścieżki rowerowej Osieczna-Leszno, że Zarządca drogi, tj. Zarząd Wojewódzki 

sypie zimą piasek na śnieg, śnieg później znika a oni zapominają ten piasek posprzątać. Ja 

nawet już nie próbuję przychodzić z tym problemem do Pana Burmistrza tylko monituję                        

w Kościanie. Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich nie reaguje natychmiast ale za 

miesiąc przyjeżdża i sprząta tą ścieżkę. Pewnie jest tak, że w dalszym ciągu wiele osób myśli, 

że to jest nasza wina, że ta ścieżka nie jest pozamiatana. Jak stworzymy taką sytuację, bo 

koncepcja Pana Radnego, moim zdaniem, jest odważna i niebezpieczna, bo jeśli my damy 

sygnał, że my sprzątamy nie na swoim terenie to żaden właściciel dróg już nie będzie sprzątał 

w naszej Gminie. My możemy to robić tylko kosztem czego? Z czego zdjąć pieniądze                       

i przenieść na sprzątanie nie sowich dróg i chodników? Pan Radny powiedział, że zostało 

trochę pieniędzy na tym zadaniu. Nie tyle, że zostało, co zostały wydane na inne działania. 

Dyskusja trwa. Pani Skarbnik. Proszę.  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Chciałam tylko dopowiedzieć, że w roku 2018 na bieżące utrzymanie dróg gminnych 

wydaliśmy 582.308 zł. Dziękuję.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Popełniłbym grzech zaniechania, gdybym nie zwrócił się do Pana Radnego Powiatowego, 

Pana Radnego Karola Neumanna i poprosił, żeby w naszym imieniu będąc świadkiem tych 

naszych dyskusji przy najbliższej okazji zapytał, jaka jest polityka Powiatu w tej kwestii? 

Takich chodników i dróg Powiat ma wiele, prawda Panie Radny? 

Radny Rady Powiaty Leszczyńskiego Pan Karol Neumann: 

Oczywiście.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Trwa dyskusja nad Raportem o stanie Gminy. Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Dzień dobry, witam wszystkich serdecznie. Pan Przewodniczący wspomniał odnośnie 

odśnieżania, posypywania solą czy różnymi środkami, które zapobiegają poślizgowi. Droga 

przez Ziemnice. Wzdłuż mojej posesji biegnie chodnik i mi się wydaje, że moim 

obowiązkiem jest żebym go odśnieżył. Z tej dyskusji wynika, że to działanie należałoby do 

Powiatu. Wiadomo, że na wsiach czy w mieście każdy stara się utrzymać porządek przy 

swojej posesji. Chodzi o to, kogo powoływać jako właściciela tego chodnika bo niedawno 

było tak, że w miastach czy gdziekolwiek odśnieżał zarządca. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu czy coś się zmieniło w kwestii tego, że właściciel nieruchomości odpowiada 

za chodnik przy nieruchomości? Pan Burmistrz Stefan Kuśnierek. Proszę. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Jest Regulamin utrzymania czystości w Gminie i ten Regulamin na każdego właściciela 

posesji nakłada obowiązek oczyszczenia chodnika z piasku, błota, itp. Tak, że w tym 

przypadku obowiązuje Regulamin utrzymania czystości w Gminie. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak jest. Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

W związku z tym rozumiem, że ten odcinek drogi, który pokazał Pan Radny Przemysław 

Skowronek powinien posprzątać właściciel pola. 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

W Regulaminie jest mowa o właścicielu posesji. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Rozumiem. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Chciałbym jeszcze zadać pytanie. Jak się ma do tego, bo jeżeli dobrze pamiętam, to                           

w zadaniach własnych gminy jest dbanie o porządek na terenie gminy. Ja rozumiem, że są 

różne własności na terenie gminy, ale czy istnieje taki obowiązek zadań własnych, żeby 

gmina dbała o porządek. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, ale Gmina na moim podwórku nie posprząta, chociaż to też jest teren Gminy. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Ja nie każę gminie sprzątać na moim podwórzu. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny, ja próbuję Panu odpowiedzieć w związku z tym o co Pan zapytał. Działka przez 

którą przebiega ta droga, chodnik, który oglądaliśmy ma właściciela. Tym właścicielem nie 

jest Gmina.     

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Rozumiem to. Rozumiem, że Pan Radny Powiatowy podniesie tę kwestię. Miałbym też 

prośbę, żeby Pan Burmistrz porozumiał się ze Starostwem, żeby rozwiązać ten problem bo to 

nie wygląda dobrze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Najlepiej jakby samorządy, powiatowy czy wojewódzki, przekazywały część pieniędzy 

gminom i wtedy byśmy sprzątali, niestety nie chcą dać ani złotówki. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 
To może dać mniejszą dotację do jakiejś inwestycji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Trwa dyskusja nad Raportem o stanie Gminy. Możemy mówić o szczegółach, ale zwracajmy 

uwagę na istotne rzeczy. Kto jeszcze chciałby zaopiniować Raport o stanie Gminy? Pan 

Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Ja mam nadzieję, że moje wystąpienie będzie bardziej merytoryczne. Mamy tyle punktów 

ważnych, które zrealizowaliśmy, chociażby wspomnę, że na wspólnym posiedzeniu komisji 

podjąłem temat odnośnie zakończenia trzech priorytetowych zadań, a mianowicie budowa 

Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej, gdzie już odbywają się koncerty i nie tylko, 

następnie rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Osiecznej, a trzecie zadanie                       

z tych ważniejszych, to budowa kanalizacji w miejscowości Świerczyna, Grodzisko                              

i Łoniewo. Następnie też chciałbym przypomnieć, że powstał Program na wymianę źródeł 
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ciepła czyli wymiana pieców na eko-groszek, na gaz, itp., a chodzi przede wszystkim o to, 

aby oczyścić atmosferę. Należy się cieszyć również z tego, że powstały nowe ścieżki 

rowerowe w Kąkolewie, następnie z Kąkolewa do Osiecznej przez Łoniewo, z której korzysta 

bardzo dużo uczestników. Chcę też podkreślić, że w znaczący sposób została wyposażona 

Ochotnicza Straż Pożarna w Osiecznej. Mam tu na myśli zakup motopompy, sprzętu 

ratownictwa, a przede wszystkim zakup średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego. Nic też 

dziwnego, że jednostka ta uczestniczy w krajowym systemie ratownictwa. W dziedzinie 

oświaty i wychowania też należy odnotować znaczące działania jak ocieplenie budynku 

Szkoły w Świerczynie i w Osiecznej. Tutaj także nie może zabraknąć środków na kształcenie 

młodzieży w szkołach i przedszkolach. W kwestii sprawozdania z wykonania budżetu to 

dochody i deficyt tutaj też musieliśmy się bardzo starać, aby to wszystko poukładać                            

w dobrym kierunku, ale można być zadowolonym z takiego przebiegu sprawy ponieważ 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu nie wnosi zastrzeżeń co do 

wykonania budżetu Gminy za 2018 rok, czyli można się cieszyć. Jeszcze chciałbym tak 

humorystycznie powiedzieć, że co roku porównywałem budżet do pędzącego pociągu 

pośpiesznego, ekspresu czy Pendolino, ale w tym roku budżet za 2018 rok chce porównać do 

jazdy na żużlu zawodnika Unii Leszno Emila Sajfutdinowa w meczu ligowym                                   

w Częstochowie, gdzie walka o zwycięstwo z zawodnikiem Gospodarzy trwała do ostatniego 

metra i okazała się zwycięska dla naszego zawodnika. My również wygraliśmy, ponieważ 

kolejny szalenie trudny budżet został wykonany. Zatem, po raz kolejny możemy być 

zadowoleni i szczęśliwi. Mam taką nadzieję, że wszyscy tak to odbieramy. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Proszę Państwa, kto jeszcze chciałby zabrać głos? Trwa 

dyskusja, debata nad Raportem. W sposób oczywisty, jak Państwo zapewne zauważyli to ta 

dyskusja jest, tak myślę, jak nie tożsama, to trochę podobna z tym, co od lat zwykle robimy                   

o tej porze czyli dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za poprzedni rok. Jeśli 

Państwo pozwolą, to tak chciałbym to potraktować i zaproponować. Jeśli tu się przewijają 

elementy, które są adekwatne i do Raportu i do sprawozdania z wykonania budżetu, to tak to 

należy traktować. Zgłaszaliśmy też od kilku tygodni, czy od kilkunastu tygodni taką naszą 

świadomość, że tak naprawdę dzisiaj samorządy się uczą, jak to ma funkcjonować, co ma być 

w Raporcie, a co ma być w sprawozdaniu z wykonania budżetu. Myślę, że to jest oczywiste, 

że dane, dyskusja i te punkty dyskusji one się powielają. Proszę Państwa, ja na komisji                        

a propos Raportu zgłosiłem prośbę bo wyczytałem, że było 50 wniosków o udzielenie 

informacji publicznej, dziękuję za zrozumienie i wiem, że są przygotowywane te dane. Jeśli 

ktoś z państwa Radnych chciałby je uzyskać, to chętnie się tym podzielę. Wyczytałem                      

z Raportu, że było 50 zapytań w związku z dostępem do informacji publicznej, wiem od Pani 

Inspektor, że wkrótce otrzymam te pytania i odpowiedzi. Państwo czytaliście zapewne jakich 

tematów dotyczyły te pytania, w związku z tym gdyby ktoś był zainteresowany to służę 

informacją. Tak jak Pan Przewodniczący Forszpaniak powiedział, zrealizowaliśmy trzy 

wielkie inwestycje, oczywiście teraz przed nami ciężka praca, żeby nasza społeczność, nasi 

współmieszkańcy potrafili i chcieli się cieszyć tymi inwestycjami. Myślę i o Centrum 

Kultury, ale myślę też o kanalizacji bo wielkie zadanie wykonane i teraz zróbmy wszystko, 

żeby wszyscy się do tej kanalizacji podłączyli bo to wtedy dopiero inwestycja ma sens. Nie 

kiedy jest wybudowana, ale wtedy, kiedy ludzie zaczynają rurami spuszczać ścieki. Moja 

uwaga, jeśli chodzi o raport jest taka, pomyślałem sobie, taką też miałem refleksję po jednym                  

z ostatnich posiedzeń komisji, gdyby nam się udało w najbliższych miesiącach, to taka moja 

propozycja bo czas szybko mija i przy okazji budowania naszego budżetu już na 2020 rok 

mając świadomość, że nasza kadencja, jeśli się nie wydarzy nic nieoczekiwanego, to będzie 

biegła aż do 2023 roku, żebyśmy znaleźli czas na to, żeby podyskutować z Panem 

Burmistrzem i między sobą na temat naszych planów na następne lata, nie tylko na przykład 
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na następny rok. W dyskusji, w czasie posiedzenia jednej z komisji Pan Burmistrz zdradził 

taki plan, jeśli chodzi o inwestycje w 2020 roku, rozmawialiśmy o żłobkach, itd., pewnie by 

nas to ubogaciło, mnie na pewno. Ja bym się cieszył gdybyśmy mogli i stąd chciałbym 

wyrazić taką prośbę, gdybyśmy mogli takie plany poznać. Zapewne Pan Burmistrz takie 

plany ma, dotyczące nie tylko najbliższego roku ale na przykład kadencji. Nie żebyśmy co 

roku musieli się zastanawiać, co Pan Burmistrz przygotuje na następny rok, tylko co jest 

przewidywane na 2020, na 2021, na 2022 i 2023 rok. To jest tak jak z tymi drogami. Ja 

potrafię zrozumieć ze względu na wszelakie uwarunkowania, że nie wszystko można zrobić 

od razu, ale ta kadencja, która nam została dana ona jest jeszcze bardzo długa. Fajnie by było 

gdybyśmy wspólnie nad takimi planami mogli też dyskutować. Ja chciałbym też traktować to 

jako element Raportu o stanie Gminy, czyli krótko mówiąc dla mnie Raport o stanie Gminy, 

to jest coś co określa gdzie jesteśmy i dokąd z czym idziemy. Będę prosił Panów 

Burmistrzów o to, żebyśmy przynajmniej jeden z takich elementów przewidywalności 

przygotowali. Jeden z takich ważnych punktów to jest na przykład ranking ulic. To jest ten 

sam mechanizm. Pan Burmistrz ostatnio mówił na komisji, że kolejne osiedla są już ileś lat                                

i w sposób oczywisty mieszkańcy pytają, kiedy będzie nasza ulica bo my już mieszkamy                   

5 czy 7 lat. Bardzo o to proszę, to nie jest łatwe zadanie, mam tego świadomość ale żeby się 

udało taki ranking ulic opracować, czyli krótko mówiąc w miarę posiadanych środków,                    

w jakiej kolejności ulice będą wykonywane. To jest rzecz bardzo transparentna i ze wszech 

miar przydatna. Kto z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Radny 

Robert Skrzypek. Proszę.           

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Robert Skrzypek: 

Na posiedzeniu komisji rozmawialiśmy odnośnie przyłączy do kanalizacji, która została 

pobudowana. Mieszkańcy, którzy mieszkają na terenie tych trzech miejscowości i którzy chcą 

się przyłączyć do sieci nie do końca są zorientowani o warunkach, głównie chodzi o opłatę 

adiacencką, czy będą ją płacić czy nie. Padły zapytania ze strony mieszkańców do Radnych, 

którzy mieszkają w Świerczynie, czy to jest dzisiaj jasno określone, że każdy, kto się 

podłącza do nowej kanalizacji będzie musiał zapłacić opłatę adiacencką. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak, była taka dyskusja. Ja tylko przypomnę, chociaż to też nie jest oczywiste, na dzisiaj stan 

prawny w naszej Gminie jest taki, że opłata adiacencka zostaje naliczona ponieważ 

podejmując odpowiednią uchwałę Rada Miejska w Osiecznej taką opłatę wprowadziła. Ja się 

odezwałem w tej sprawie na komisji dlatego, że skorzystałem z okazji, iż jest okazja do takiej 

dyskusji i wyraziłem swój pogląd, że moim zdaniem w przypadku trzech kolejnych 

miejscowości, które zostały podłączone do sieci kanalizacyjnej opłata adiacencka, z mojego 

punktu widzenia, powinna zostać utrzymana z kilku powodów. Głównie z tego powodu, że 

mieszkańcy Osiecznej kiedyś płacili na kanalizację, następnie nie można było pobierać opłaty 

w takiej formie jak płacili mieszkańcy Osiecznej, to z kolei mieszkańcy Kąkolewa wszyscy 

zapłacili opłatę adiacencką. Mieszkańcy Kąkolewa płacili głównie z tego powodu, że taką 

opłatę wnosili mieszkający w Osiecznej. W związku z tym moim zdaniem byłoby dziwne, 

gdyby mieszkańcy tych trzech miejscowości, przy możliwości rozłożenia opłaty adiacenckiej 

na 10 lat, nie ponieśli takiego obowiązku, w imię sprawiedliwości wewnątrz gminnej. Nie ma 

dyskusji o to, czy się ktoś podłączy czy nie, bo jest ustawowy obowiązek podłączenia do 

wybudowanej sieci. Proszę Państwa trwa debata nad Raportem. Czy jeszcze są pytania, czy 

kończymy? Nie widzę chętnych do zabrania głosu, w związku z tym zakończyliśmy debatę 

nad Raportem o stanie Gminy. Otwieram punkt 12.  

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna wotum 

zaufania.  

 

 



16 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 12 realizujemy podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy 

Osieczna wotum zaufania. Jeśli nie ma pytań, czytam projekt uchwały. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje.  

§ 1. Po rozpatrzeniu i debacie nad Raportem o stanie Gminy Osieczna udziela się 

Burmistrzowi wotum zaufania.  

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały w takim 

kształcie, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 15 głosów. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. 

Dziękuję. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednomyślnie.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna 

wotum zaufania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 15 Radnych podjęła uchwałę nr VII.49.2019                  

z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy Osieczna wotum zaufania. 

rozpatrzenia, która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
Jest to historyczne wydarzenie, ponieważ pierwszy raz Rada udziela wotum zaufania 

Burmistrzowi. Panie Burmistrzu gratuluję, zostanie to zapisane w historii Gminy Osieczna, że 

jednomyślnie Pan Burmistrz otrzymał wotum zaufania.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, pięknie dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Zamykam punkt 12 porządku obrad. Otwieram punkt 13. 

Ad. 13. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Punkt 13 to rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia. W tym punkcie nie mamy głosowania 

tylko stwierdzamy, że nastąpiło rozpatrzenie sprawozdania finansowego. Tym 

sprawozdaniem zajmowaliśmy się przez ostatnich kilka tygodni. Była dyskusja, analiza                       

i pytania dotyczące wykonania budżetu za rok 2018. Ten punkt uważam za zrealizowany 

chyba, że Państwo Radni mają pytania? Nie widzę. Dziękuję.  

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2018 wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zamykam punkt 13. Otwieram punkt 14. 

Ad. 14. Zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 

rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 14 mamy zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami. Proszę                               

o zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu 

w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2018 wraz                  

z informacją o stanie mienia i objaśnieniami. Pani Skarbnik. Proszę. 
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Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Uchwała nr SO-0954/51/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2019 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu                            

z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2018 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami. Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony zarządzeniem nr 5/2019 Prezesa Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 4 marca 2019 r. ze zmianami w osobach: Przewodnicząca 

Pani Danuta Szczepańska, członkowie Pan Zdzisław Drost oraz Pani Beata Rodewald                     

-Łaszkowska działając na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 

1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych w związku z art. 267 ustawy z dnia                            

27 sierpnia 2019 r. o finansach publicznych wyraża o przedłożonym przez Burmistrza Gminy 

Osieczna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok oraz informacji o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego opinię pozytywną. Uzasadnienie. Przedmiotem badania 

stanowiącym podstawę do wydania niniejszej opinii było sprawozdanie roczne z realizacji 

budżetu Gminy Osieczna w roku 2018 wraz z informacją o stanie mienia przedłożone 

tutejszej Izbie w dniu 29 marca 2019 r. Nie przedłożono zarządzenia Burmistrza Gminy                      

w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok wraz z informacją                        

o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego. Skład Orzekający zapoznał się także                    

z uchwałą budżetową uchwaloną w pełnej szczegółowości oraz ze sprawozdaniami 

budżetowymi. Przedłożone sprawozdanie zawiera część opisową i tabelaryczną. W części 

tabelarycznej przedstawiono dochody i wydatki budżetu w pełnej szczegółowości klasyfikacji 

budżetowej, w tym zmiany w planie wydatków na realizację programów finansowanych                     

z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 dokonane w trakcie roku 2018, 

plan i wykonanie dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami, realizację dochodów 

budżetu państwa, realizację zadań na podstawie porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego, realizację wydatków majątkowych, dotacje udzielone z budżetu, realizację 

zadań związanych z ochroną środowiska i gospodarką wodną, zestawienie deficytu 

budżetowego oraz przychodów i rozchodów, zadłużenie Miasta i Gminy oraz poręczenia                    

i gwarancje, stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich ujętych w wykazie 

przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy Finansowej. W części opisowej Burmistrz Gminy 

zawarł informację o wykonanych dochodach i wydatkach budżetu oraz stopniu 

zaawansowania realizacji programów wieloletnich. Skład Orzekający stwierdza, że w części 

opisowej przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu za 2018 rok Burmistrz Gminy 

wyjaśnił przyczyny odchyleń od przyjętego w budżecie planu dochodów i wydatków. Analiza 

porównawcza prezentowanych danych w sprawozdaniu z wykonania budżetu z kwotami 

planowanymi w budżecie na 2018 rok oraz danymi zawartymi w przedłożonych 

sprawozdaniach budżetowych wykazała zgodność kwot planowanych i wykonanych                          

w dokumentach przedłożonych tutejszej Izbie. Na podstawie przeprowadzonego badania 

Skład Orzekający ustalił, że budżet za rok 2018 został wykonany deficytem budżetowym                    

w kwocie 14.993.538,52 zł bowiem dochody wykonano w wysokości 41.188.726,25 zł,                            

tj. 99,07%, wydatki wykonano w wysokości 56.182.264,77 zł, tj. 92,90%. Dochody bieżące 

wykonano w kwocie 40.071.373,07 zł i wydatki bieżące w kwocie 31.369.330,12 zł, co 

spełnia wymóg z art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. Ze sprawozdania wynika, że 

dochody z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi zrealizowano w kwocie 

1.125.154,70 zł przy planie 1.130.000,00 zł, natomiast wydatki związane z funkcjonowaniem 

systemu gospodarowania odpadami Jednostka zaplanowała i zrealizowała w kwocie 

1.304.560,13 zł. Przychody zrealizowano w kwocie 17.751.895,59 zł, w tym 12.885.456,55 zł 

z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów oraz 4.866.439,04 zł z tytułu wolnych środków. 

Rada podjęła uchwały w sprawie zaciągania pożyczek i kredytów:  
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1. Uchwała nr IX/86/2015 z dnia 22 października 2015 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki               

– 7.850.000,00 zł. w dniu 16 listopada 2015 r. Skład Orzekający wydał opinię pozytywną 

o możliwości spłaty pożyczki w kwocie 7.850.000,00 zł, w tym transza na 2018 rok 

2.584.000,00 zł. po zmianie dokonanej uchwałą nr XXXVI/316/2018 z dnia 26.06.2018 r. 

transza pożyczki na 2018 rok wynosi 7.720.527,00 zł. w dniu 7 sierpnia 2018 r. Skład 

Orzekający wydał opinię pozytywną o możliwości tej pożyczki w kwocie 9.149.207,00 zł, 

w tym transza na 2018 rok – 7.720.527,00 zł).  

2. Uchwała nr XXIV/214/2017 z dnia 11 maja 2017 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki                   

– 7.493.000,00 zł. W dniu 19 czerwca 2017 r. Skład Orzekający wydał opinię pozytywną 

o możliwości spłaty tej pożyczki w kwocie 7.493.000,00 zł, w tym transza na 2018 rok                 

– 2.830.400,00 zł. Po zmianie dokonanej uchwałą nr XXXIV/292/2018 z dnia 12.04.2018 

r. wynika transza pożyczki na 2018 rok w kwocie 1.664.931 zł.  

3. Uchwała nr XL/339/2018 z dnia 8 listopada 2018 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

wyprzedzające finansowanie działań finansowych ze środków pochodzących z budżetu 

Unii Europejskiej w kwocie 5.500.000 zł. W dniu 7 grudnia 2018 r. Skład Orzekający 

wydał opinię pozytywną o możliwości spłaty tego kredytu.  

W okresie sprawozdawczym rozchody budżetu wykonano w kwocie 848.857,82 zł, co 

stanowi 100% planowanych rozchodów, w tym z tytułu spłaty kredytów i pożyczek w kwocie 

263.343,58 zł, co stanowi 100% planu. Dane te potwierdza sprawozdanie Rb-NDS                                 

o nadwyżce/deficycie za okres od początku roku do dnia 31 grudnia roku 2018 oraz 

informacje zawarte w sprawozdaniu, str. 104. Na koniec 2018 roku Jednostka posiadała 

zobowiązania w kwocie 18.254.965,10 zł z tytułu pożyczek i kredytów. Kwota ta stanowi 

44,32% wykonanych dochodów. Dane te potwierdza sprawozdanie Rb-Z o stanie zobowiązań 

według tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji według stanu na koniec IV kwartału 2018 

roku. Wykonanie dochodów z tytułu opłat za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz wydatków związanych z realizacją gminnego programu profilaktyki                       

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii obrazuje tabela. Dochody. Rozdział 75618 § 0480, dochody planowane 

176.000,00 zł, wykonanie 185.229,51 zł. Wydatki. Rozdział 85153, plan 1.000,00 zł, 

wykonanie 0 zł. Rozdział 85154, plan 190.000,00 zł, wykonanie 119.678,80 zł. Zgodnie z art. 

182 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

„Dochody z opłat za zezwolenia wydane na podstawie art. 18 lub art. 181 oraz dochody                        

z opłat określonych w art. 111 wykorzystywane będą na realizację: 

1) gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

gminnych programów, o których mowa w ustawie o przeciwdziałaniu narkomanii, 

2) zadań realizowanych przez placówkę wsparcia dziennego, o której mowa w przepisach                 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej i nie mogą być przeznaczane na inne 

cele”.   

W wyniku analizy sprawozdania z wykonania planu wydatków budżetowych Rb-28S: 

1) nie stwierdzono przypadków przekroczenia planowanych wydatków budżetowych, 

2) stwierdzono, że suma wykonania wydatków i zobowiązań ogółem przekracza plan                       

w budżecie z pominięciem paragrafów wynagrodzeń i pochodnych od wynagrodzeń, i tak: 

rozdział 80101, 80104 i 80110 ogólna kwota przekroczenia to 11.959,61 zł.  

W uchwale nr XXXI/257/2017 Rada Miejska Gminy Osieczna z dnia 21 grudnia 2017 r.                    

w sprawie uchwały budżetowej na 2018 rok ze zmianami określiła kwotę 1.000.000,00 zł, do 

której Burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania, § 11 oraz upoważniła Burmistrza 

do przekazania uprawnień kierownikom jednostek organizacyjnych do zaciągania zobowiązań 

z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności wykraczają poza 

rok budżetowy, § 10 pkt 4. Skład Orzekający stwierdza, że w niżej wymienionych 
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podziałkach klasyfikacji budżetowej poniesione zostały wydatki związane z wypłatą odsetek: 

rozdział 75023 § 4580, rozdział 75023 § 4590, rozdział 75023 § 4600, rozdział 75814 § 4580, 

rozdział 85501 § 4560 i rozdział 85502 § 4560. Odnośnie wyżej wskazanych odsetek, kar                    

i odszkodowań Burmistrz zawarł informacje w sprawozdaniu, i tak na str. 97 wskazano, iż 

poniesiono wydatki związane z wypłatą kar i odszkodowań oraz odsetek, tj.: 

- § 4560 w rozdziale 85501 i 85502 odsetki od dotacji wykorzystanej niezgodnie                                 

z przeznaczeniem lub pobranych nienależnie wypłaconych ze środków budżetu państwa 

świadczeń wychowawczych i rodzinnych. Kwoty odsetek wpłynęły od 

świadczeniobiorców na rachunek budżetu Gminy i zostały odprowadzone na konto 

dochodów Wojewody Wielkopolskiego, kwota 1.985,17 zł, 

- § 4580 i 4600 w rozdziale 75023 wykonanie wyroku Sądu Rejonowego w Lesznie 

należność w kwocie 34.169,67 zł i odsetki w wysokości 6.085,14 zł, 

- § 4590 w rozdziale 75023 wypłata odszkodowania na podstawie ugody pozasądowej                    

w związku z uszkodzeniem szyby w samochodzie osobowym osoby fizycznej w wyniku 

uderzenia kamienia przez pracującą kosiarkę spalinową, którą obsługiwał pracownik 

Urzędu Gminy, kwota 300 zł.     

Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2018 rok zawiera dane wymagane 

przepisami art. 269 ustawy o finansach publicznych. Załączona informacja o stanie mienia 

jednostki samorządu terytorialnego została opracowana z zachowaniem postanowień art. 267 

ust. 1 pkt 3 ustawy o finansach publicznych. Informacja o stanie mienia jednostki samorządu 

terytorialnego według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. przedstawia m.in.: 

- dane dotyczące przysługujących jednostce praw własności – wartości ogółem w zł                             

– wartości niematerialnych i prawnych, gruntów, budynków, lokali i obiektów inżynierii 

lądowej i wodnej, środków transportu, innych środków trwałych i urządzeń technicznych          

i maszyn, 

- mienie Gminy Osieczna w podziale na jednostki organizacyjne – wartości ogółem                            

w poszczególnych jednostkach w zł, 

- zasób mieszkaniowy według stanu na dzień 31 grudnia 2018 r. liczba budynków                           

i powierzchnia w m2, 

- dane o zmianach w stanie mienia komunalnego jakie zaistniały od dnia złożenia 

poprzedniej informacji – według numerów działek i ich powierzchni z tytułu zwiększenia 

lub zmniejszenia powierzchni gruntów. 

Mając powyższe na uwadze postanowiono jak w sentencji. Podpis Przewodniczącej Składu 

Orzekającego Pani Danuty Szczepańskiej. Pouczenie. Od niniejszej uchwały Składu 

Orzekającego służy odwołanie do Kolegium Izby w terminie 14 dni od daty jej doręczenia. 

Dziękuję.  

Uchwała nr SO-0954/51/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 25 kwietnia 2019 r., stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Zrealizowaliśmy punkt 14. Otwieram punkt 15. 

Ad. 15. Przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy  

Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
W punkcie kolejnym mamy przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna. Panią Przewodniczącą Renatę Helińską proszę o przedstawienie wniosku i opinii 

Komisji Rewizyjnej. Proszę. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata 

Helińska:  

Szanowni Państwo! Komisja na jednym z posiedzeń przeanalizowała wykonanie budżetu za 

2018 rok i w toku przeprowadzonych kontroli sprawozdań finansowych, bilansu jednostki 

budżetowej, rachunku zysków i strat, nie wniosła do tych dokumentów żadnych uwag. 

Komisja porównała dane zawarte w sprawozdaniu finansowym z danymi zawartymi                         

w sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz z zapisami w księgach rachunkowych                             

i stwierdziła, że nie ma w nich rozbieżności. Sprawozdanie finansowe w sposób jasny                         

i rzetelny odzwierciedla stan finansów Gminy Osieczna. Komisja Rewizyjna również 

przeanalizowała sprawozdanie dotyczące instytucji kultury i nie wniosła żadnych uwag. 

Komisja zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, którą w poprzednim 

punkcie przedstawiła Pani Skarbnik. Izba wydała opinię pozytywną. Na tej podstawie został 

przygotowany przez Komisję Rewizyjną wniosek do Pana Przewodniczącego Rady w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna, który przedstawię. Komisja 

Rewizyjna działając na podstawie stosownych przepisów o samorządzie gminnym wnioskuje 

do Rady Miejskiej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie 

budżetu za 2018 rok. Uzasadnienie. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej na posiedzeniu                    

w dniu 13 maja 2019 r. wydała opinię pozytywną w sprawie wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2018 rok, która stanowi uzasadnienie do niniejszego wniosku. Po szczegółowym 

rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia, sprawozdania 

finansowego oraz po zapoznaniu się z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 25 kwietnia br. w sprawie wyrażenia opinii                                     

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Osieczna za rok 2018 wraz z informacją o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego Komisja pozytywnie ocenia wykonanie budżetu za 

rok 2018. Szczegółowa wiedza jaką Komisja pozyskała w trakcie roku oraz analiza materiału 

opisowego i dokumentów przedstawionych Komisji do kontroli pozwala z całym 

przekonaniem pozytywnie ocenić wykonanie budżetu przez Burmistrza Gminy Osieczna                         

i tym samym wnioskować o udzielenie absolutorium. W głosowaniu nad wnioskiem                                  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna za wykonanie budżetu za 2018 rok, 

które odbyło się 13 maja 2019 r., obecni na posiedzeniu członkowie, w liczbie 5 osób, 

Komisji Rewizyjnej głosowali następująco: 5 osób było za przyjęciem wniosku, nie było osób 

przeciw wnioskowi oraz nie było osób wstrzymujących się od głosu. Wniosek został przyjęty 

jednomyślnie. Komisja zatem wnioskuje o udzielenie absolutorium. Dziękuję.  

Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna o wykonaniu budżetu Gminy 

Osieczna za 2018 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Pani Przewodniczącej. Zgodnie z procedurą wniosek Komisji Rewizyjnej został 

przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wyraziła opinię o tym wniosku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Pani Przewodniczącej. Zgodnie z procedurą wniosek Komisji Rewizyjnej został 

przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wyraziła opinię o tym wniosku. 

Zamykam punkt 15. W punkcie 16 mamy zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2018.   
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Ad. 16. Zapoznanie z uchwałą Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej                           

w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej  

Gminy Osieczna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu Gminy za rok 2018.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 maja 

2019 r. Skład Orzekający: Przewodnicząca Danuta Szczepańska, Członkowie: Zdzisław Drost 

i Beata Rodewald-Łaszkowska wyraził opinię, w której oprócz tego, że opisał procedurę i to     

o czym mówiła Pani Przewodnicząca, w podsumowaniu stwierdził, co następuje. Mając 

powyższe na uwadze Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża 

opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z wykonania budżetu Gminy za 2018 r. został 

podjęty i uzasadniony zgodnie z wymogami prawa. 

Uchwała nr SO-0955/22/12/Ln/2019 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 16 maja 2019 r. stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 16. Przystępujemy do realizacji punktu 17. 

Ad. 17. Dokonanie oceny sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za rok 2018 przez 

Radnych.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 17 kolejna okazja dla Radnych do dokonania oceny sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy za 2018 rok. Kto z Państwa Radnych chciałby wyrazić swoją opinię                            

w temacie sprawozdania? Nie widzę. Dziękuję. W tym miejscu nawiążę do tego o czym 

mówił Pan Przewodniczący Forszpaniak. Wiele rzeczy z tych, o których Pan Przewodniczący 

mówił w punkcie dotyczącym debaty nad Raportem o stanie Gminy myślę, że można 

przypisać i wypadałoby może to w tym punkcie powtórzyć, ale nie będziemy powtarzać 

chyba, że Pan Przewodniczący wyraża taką wolę? Nie. Proponuję to odnieść właśnie do tego 

materiału, który mamy przed sobą, czyli sprawozdania z wykonania budżetu. Czy ktoś                     

z Państwa Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. Zrealizowaliśmy 

punkt 17.  

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
W punkcie 18 mamy podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. Czy 

są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Rozpoczynam głosowanie. Kto                          

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni 

przycisk - 15 głosów. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni 

przycisk - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i przycisnąć 

odpowiedni przycisk - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 

15 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.50.2019 w sprawie rozpatrzenia                                 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Osieczna za 2018 rok.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok 

stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VII.50.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
Zamykam punkt 18. Przystępujemy do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 19. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna z tytułu wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok.                 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:    
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. Czy są pytania ze strony Państwa 

Radnych? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Osieczna z tytułu wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. Na 

podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Udziela się Burmistrzowi Gminy Osieczna absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy za 2018 rok.  

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały                              

w przedstawionym kształcie, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 15 

głosów. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 głosów. 

Kto się wstrzymał od głosu, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk - 0 

głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 15 Radnych 

jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.51.2019 w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Gminy Osieczna z tytułu wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Osieczna z tytułu wykonania budżetu Gminy Osieczna za 2018 rok, stanowi załącznik nr 18 

do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VII.51.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Osieczna z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Osieczna za 2018 rok, stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Po raz kolejny składam gratulacje Panu Burmistrzowi. Pan Burmistrz. Proszę.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

A ja po raz kolejny dzisiaj chciałem podziękować Wysokiej Radzie, Paniom i Panom Radnym 

za udzielone absolutorium. W tym momencie dziękuję też tym wszystkim, którzy są obecni                

i którzy nie są z nami podczas tej sesji, a którzy w każdy z możliwych sposobów 

wspomagają, podpowiadają, abyśmy po pierwsze dobrze wykonali założone plany, a po 

drugie, żeby nasza Gmina, o czym jestem przekonany, dobrze się rozwijała. Deklarujemy                      

z naszym zespołem, że będziemy co najmniej tak dobrze pracować jak do tej pory nie tylko            

w tym roku ale i w następnym. Najbliższym współpracownikom, którzy są obok mnie 

dziękuję, również dziękuję całemu zespołowi Urzędu. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Zamykam punkt 19. Ogłaszam, że w obradach nastąpi przerwa do godziny 14.45. 

 

P R Z E R W A 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Wznawiam obrady VII sesji. Przystępujemy do realizacji punktu 20. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna.    
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna 

z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna. Otrzymaliśmy projekt 

uchwały i uzasadnienie. Z uzasadnienia wynika wprost, że jedynym powodem do podjęcia na 

nowo tej uchwały, którą podejmowaliśmy niedawno jest to, że zmienił się podmiot 

obsługujący naszą Gminę w ramach tej uchwały. Wygasła umowa z jednym Gabinetem 

Weterynaryjnym i w związku z tym zaszła konieczność podpisania umowy z nowym 

Gabinetem Weterynaryjnym. Gmina podpisała umowę z firmą „Amicus” Stefan Sekulski                         

z Rydzyny. To jest powód tego, że ponownie mamy uchwałę przed sobą. Czy są pytania ze 

strony Państwa Radnych do treści projektu tej uchwały? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam 

projekt uchwały numer kolejny z 28 maja 2019 r. Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie 

zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r.                      

w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Osieczna. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska 

Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. W załączniku nr 1 zatytułowanym „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna” do uchwały nr VI.43.2019 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Osieczna § 9 otrzymuje brzmienie:  

„§ 9. Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych                  

z udziałem zwierząt Gmina będzie realizować poprzez zawarcie umowy z Gabinetem 

Weterynaryjnym „Amicus” Stefan Sekulski 64-130 Rydzyna, ul. Wolności 7.” 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego.  

Rozpoczynam głosowanie nad projektem tej uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały, proszę użyć odpowiedniego przycisku i podnieść rękę - 15 głosów. Kto 

jest przeciw, proszę użyć odpowiedniego przycisku i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się 

wstrzymał od głosu, proszę użyć odpowiedniego przycisku i podnieść rękę - 0 głosów. 

Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 15 Radnych jednomyślnie 

podjęła uchwałę nr VII.52.2019 w sprawie zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Osieczna. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r. w sprawie programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Osieczna stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VII.52.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr VI.43.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 21 marca 2019 r.                          

w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Osieczna stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 20. Otwieram punkt 21. 

Ad. 21. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Kąkolewo na lata 2019 - 2025. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W punkcie 21 mamy podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Kąkolewo. Co jakiś czas już od pewnego czasu przyjmujemy Plany Odnowy kolejnych 
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miejscowości w naszej Gminie. Taki Plan jest wymaganym dokumentem w wielu sytuacjach, 

m.in. przy staraniu się o środki zewnętrzne, w związku z tym mamy Plan Odnowy 

Miejscowości Kąkolewo.  

Czy Państwo Radni chcieliby o coś zapytać w tej sprawie? Nie widzę pytań. Dziękuję. 

Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna                      

z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kąkolewo na 

lata 2019-2025. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna 

uchwala, co następuje. 

§ 1. Zatwierdza się Plan Odnowy miejscowości Kąkolewo na lata 2019 – 2025 w brzmieniu 

jak w załączniku nr 1 do niniejszej uchwały. 

§ 2. Traci moc uchwała nr XXXII/298/2010 Rady Miejskiej w Osiecznej z dnia 16 lutego                  

2010 r. w sprawie przyjęcia Planu Odnowy miejscowości Kąkolewo.  

§ 3. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.   

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i jednocześnie użyć odpowiedniego przycisku - 15 głosów. Kto jest przeciw?               

- 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy 

Osieczna w obecności 15 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.53.2019 w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kąkolewo na lata 2019 – 2025.   

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Kąkolewo na lata 2019 - 2025 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VII.53.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kąkolewo na lata 2019 – 2025 stanowi załącznik 

nr 23 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 21. Otwieram punkt 22. 

Ad. 22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Osieczna na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

W punkcie 22 mamy podjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Osieczna na 2019 rok. Jak co roku mamy materię, którą jesteśmy zobowiązani się 

zająć, dotyczy ona określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2019 rok. Czy 

są pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2019 rok. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Określa się wykaz kąpielisk na 2019 rok na terenie Gminy Osieczna. Wykaz ten 

obejmuje kąpielisko na wodach Jeziora Łoniewskiego w Osiecznej przy ulicy                 

Gostyńskiej 5A.                           

§ 2. Organizatorem kąpieliska jest Gmina Osieczna.  

§ 3. Sezon kąpielowy ustala się w okresie od dnia 24 czerwca 2019 r. do dnia 31 sierpnia 

2019 r. 

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 5. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały o takiej treści, 

proszę podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku - 15 głosów. Kto jest przeciw - 0 

głosów. Kto się wstrzymał od głosu - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy 

Osieczna w obecności 15 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.54.2019 w sprawie 

określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2019 rok. 
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Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie 

Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VII.54.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 25 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 22. Otwieram punkt 23. 

Ad. 23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 

konserwacji pokrycia dachowego z gontu w kościele parafialnym p.w. Najświętszej 

Maryi Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W punkcie 23 mamy podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie 

przy konserwacji pokrycia dachowego z gontu w kościele parafialnym p.w. Najświętszej 

Maryi Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych? Nie 

widzę. Dziękuję. Ten projekt uchwały jest konsekwencją wcześniej podjętych uchwał. Proszę 

Pana Burmistrza o wprowadzenie szczególnie dla tych Radnych, którzy są po raz pierwszy                

w Radzie.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

W naszej Gminie obowiązuje uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. Sytuacja tego typu jak wnioskowana podlega możliwości dotowania. Państwo 

wiedzą, że Parafia w Drzeczkowie ze względu chociażby na liczbę wiernych jest Parafią, 

która sama sobie z takimi zadaniami nie poradzi. Wszystkie wymogi formalne pozwalające na 

udzielenie dotacji zostały spełnione. Jest to obiekt zabytkowy, stąd propozycja do Wysokiej 

Rady abyśmy dofinansowali przeprowadzenie prac konserwatorskich na tym obiekcie                       

w kwocie 17.000 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Dziękuję. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję. Jest to kolejny 

obiekt któremu pomagamy w ostatnich latach, stąd taka propozycja w formie projektu 

uchwały. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy 

Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 

konserwacji pokrycia dachowego z gontu w kościele parafialnym p.w. Najświętszej Maryi 

Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska 

Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. Przyznaje się dotację na prace konserwatorskie przy konserwacji pokrycia dachowego  

z gontu w kościele parafialnym p.w. Najświętszej Maryi Panny Wniebowziętej  

w Drzeczkowie w kwocie siedemnastu tysięcy złotych.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku - 15 głosów. Kto jest przeciw - 0 głosów. Kto 

się wstrzymał od głosu - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna                           

w obecności 15 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.55.2019 w sprawie udzielenia 

dotacji na prace konserwatorskie przy konserwacji pokrycia dachowego z gontu w kościele 

parafialnym p.w. Najświętszej Maryi Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie 

przy konserwacji pokrycia dachowego z gontu w kościele parafialnym p.w. Najświętszej 

Maryi Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 

protokołu. 
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Uchwała nr VII.55.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie  

udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy konserwacji pokrycia dachowego z gontu w 

kościele parafialnym p.w. Najświętszej Maryi Panny Wniebowziętej w Drzeczkowie stanowi 

załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 23. Otwieram punkt 24. 

Ad. 24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V.30.2019 Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji 

Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
W punkcie 24 jest zawarty projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr V.30.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia planów pracy 

Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok. Mamy projekt uchwały wraz                          

z uzasadnieniem. Przypomnę, że Pan Radny Przemysław Skowronek na ostatniej sesji wniósł 

o sprostowanie tej uchwały, co zostało zawarte w uzasadnieniu. Czy są pytania ze strony 

Państwa Radnych? Nie widzę. Dziękuję. Przedstawiam projekt uchwały. Uchwała numer 

kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie zmiany uchwały         

nr V.30.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia 

planów pracy Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok. Na podstawie 

odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala, co następuje: 

§ 1. § 1 litera c uchwały nr V.30.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r.                       

w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna                           

na 2019 rok otrzymuje brzmienie:  

„c) Rewizyjnej, zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały.” 

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i użyć odpowiedniego przycisku - 15 głosów. Kto jest przeciw - 0 głosów. Kto 

się wstrzymał od głosu - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna                              

w obecności 15 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.56.2019 w sprawie zmiany 

uchwały nr V.30.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie 

uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok.   

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany uchwały nr V.30.2019 Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie uchwalenia planów pracy 

Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała nr VII.56.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

zmiany uchwały nr V.30.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 7 lutego 2019 r.                        

w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej Gminy Osieczna na 2019 rok 

stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zamykam punkt 24. Otwieram punkt 25. 

Ad. 25. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2019 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  

Panią Skarbnik proszę o wprowadzenie do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2019 rok. Proszę. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Hanna Włodarczak: 

Szanowni Państwo! Zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej dotyczą 

zmniejszenia dochodów o kwotę 197.722 zł z jednoczesnym zwiększeniem wydatków                       

o kwotę 2.088.678 zł z następujących tytułów: 36.478 zł – zwiększenie dotacji od Wojewody 
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Wielkopolskiego z przeznaczeniem na wychowanie przedszkolne, 3.500 zł – dochody 

związane z wpłatami od świadczeniobiorców z nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych, 

361.600 zł – dotacja na budowę świetlicy wiejskiej w Jeziorkach. Po stronie wydatków 

następujące tytuły: zmniejszenie o kwotę 150.000 zł – budowa rurociągu, 400.000 zł – 

zwiększenie na budowę świetlicy wiejskiej w Jeziorkach, 55.000 zł – zmniejszenie na dotacje 

na przydomowe oczyszczalnie ścieków, zwiększenie 40.000 zł na dotacje na wymianę źródeł 

ciepła, 13.000 zł zwiększenie na stypendia motywacyjne, 1.800.000 zł – zwiększenie na 

ścieżkę dla rowerów. To są zmiany, które otrzymaliście Państwo w pierwszej wersji projektu 

uchwały. W drugiej wersji zwiększenie po stronie dochodów i wydatków o kwotę 700 zł                    

z tytułu odsetek nienależnie pobranych świadczeń rodzinnych oraz następujące tytuły: 16.200 

zł zwiększenie diet dla sołtysów w związku ze zmianą uchwały Rady, 10.500 zł zwiększenie 

na analizę możliwości pozyskania zasobów wody, utrzymanie zieleni 50.000 zł i zmniejszenie 

dotacji dla Centrum Kultury i Biblioteki. Tak jak już wspomniałam na posiedzeniu Komisji 

zmiany w budżecie przede wszystkim wynikają z tego, że zmieniły się postanowienia 

uchwały związane z podjęciem zarządzenia przez Burmistrza z dnia 22 maja na wypłatę diet 

dla członków obwodowych komisji wyborczych powołanych do przeprowadzenia wyborów 

w minioną niedzielę. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczą aktualizacji 

załącznika dotyczącego Prognozy i w przedsięwzięciach te dwa przedsięwzięcia, na które są 

zwiększenia środków – budowa świetlicy w Jeziorkach i budowa na terenie Gminy Osieczna 

dróg dla rowerów a także aktualizacja poniesionych nakładów na wszystkie przedsięwzięcia 

w związku z tymi wydatkami, które były dokonane w roku 2018. Dziękuję.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję. Czy są ze strony Państwa Radnych pytania do projektu tej uchwały? Nie ma. 

Dziękuję. rozmawialiśmy o tym na Komisji ale myślę, że warto to powtórzyć. Jest tak, że 

dochwalamy pieniądze na budowę świetlicy w Jeziorkach ale pamiętamy, że mamy 

dofinansowanie zewnętrzne, które pomniejszy koszty tej inwestycji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dofinansowanie zewnętrzne sprawi, że ostateczny koszt, który będzie po stronie Samorządu, 

wartość naszego dofinansowania będzie niższa niż zaplanowana w budżecie. Kwota 

dofinansowania zewnętrznego ma wynieść 360.000 zł.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Mówiliśmy też o tym, że Program wymiany pieców cieszy się dużą popularnością                             

i w związku z tym uchwalona pula pieniędzy na 2019 rok została wyczerpana i dlatego 

dochwalamy kolejne pieniądze ponieważ są wnioskodawcy, którzy chcą być beneficjentami 

tego Programu, stąd nasza satysfakcja, że uchwaliliśmy Program, który działa. Czy jeszcze są 

pytania? Nie ma. Dziękuję. Proszę Państwa zatem, przedstawiam projekt uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Osieczna na 2019 rok. Na podstawie odpowiednich przepisów Rada Miejska Gminy 

Osieczna uchwala wszystkie zapisy zawarte w projekcie uchwały oraz te zmiany, o których 

powiedziała Pani Skarbnik.                                   

§ 4. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna.  

§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Rozpoczynam głosowanie nad projektem tej uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem uchwały w takim kształcie, proszę podnieść rękę i przycisnąć odpowiedni przycisk 

- 15 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść rękę                          

- 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk i podnieść 

rękę - 1 głos. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna w obecności 15 Radnych 
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większością głosów podjęła uchwałę nr VII.57.2019 w sprawie zmian w uchwale budżetowej 

Gminy Osieczna na 2019 rok. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VI.57.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2019 rok stanowi załącznik nr 31 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zrealizowaliśmy punkt 25 porządku obrad. Otwieram punkt 26. 

Ad. 26. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2019-2028. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W ślad za zmianami w uchwale budżetowej zachodzi zmiana w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej. Czy są pytania ze strony Państwa Radnych do tego projektu uchwały? Nie widzę. 

Dziękuję. W związku z czym przedstawiam projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028. Uchwała numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. Na podstawie odpowiednich przepisów 

Rada Miejska Gminy Osieczna uchwala co zostało zapisane w projekcie tej uchwały.  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Gminy Osieczna.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Rozpoczynam głosowanie nad projektem tej uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwały w przedstawionym kształcie, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk                 

i podnieść rękę - 15 głosów. Kto jest przeciw, proszę przycisnąć odpowiedni przycisk                          

i podnieść rękę - 0 głosów. Kto się wstrzymał od głosu, proszę przycisnąć odpowiedni 

przycisk i podnieść rękę - 0 głosów. Stwierdzam, że Rada Miejska Gminy Osieczna                                     

w obecności 15 Radnych jednomyślnie podjęła uchwałę nr VII.58.2019 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr VII.58.2019 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 28 maja 2019 r. w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2019-2028 stanowi 

załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:  
Zrealizowaliśmy punktów 26. Otwieram punkt 27. 

Ad. 27. Wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 27 otwieram punkt wnioski i informacje. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać 

głos w punkcie wnioski i informacje? Pan Radny Zbigniew Forszpaniak. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Chciałbym powtórzyć moje pytanie do Pana Burmistrza, które zadałem w zapytaniach. Czy             

w najbliższym czasie zostanie przeprowadzony remont drogi Kąty-Maciejewo, gdyż stan tej 

drogi jest bardzo zły. Ponadto chciałbym zapytać czy budowa ścieżki rowerowej Kąkolewo                 

-Garzyn będzie również dofinansowana przez Gminę Osieczna, czy finansuje to głównie 

Zarząd Dróg? Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze chciałby zabrać głos w punkcie wnioski i informacje? Pani 

Przewodnicząca Renata Helińska. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Renata Helińska: 

Na wysokości Banku na rynku na asfalcie jest wycięty pas asfaltu, jest to zaniżenie, które się 

pogłębia i staje się coraz bardziej niebezpieczna. Proszę o zabezpieczenie tego miejsca.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. kto z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos w tym punkcie? Pan Radny 

Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Kiedy zostanie wykonany asfalt, którego położenie było zaplanowane na ten rok, od sklepu 

do skrzyżowania w Świerczynie? Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kolejne sprawy proszę Państwa. Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Mieszkańcy ulic Ogrodowej i Krótkiej w Kąkolewie proszą o zainstalowanie lustra na 

skrzyżowaniu. Czy jest to do wykonania? Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Szanowny Panie Burmistrzu, Państwo Radni! Chciałbym zapytać, bo ciągle mi 

bardzo szkoda, że rozsypała się wieża Jagoda a w Raporcie wyczytałem, że drugi konkurs 

niestety nie skończył się naszym sukcesem, jeśli chodzi o próbę zdobycia dofinansowania. 

Chciałem zapytać czy jest jakiś pomysł i co możemy zrobić żeby ten tak charakterystyczny 

punkt turystyczny w naszej Gminie mógł wrócić na swoje miejsce. Od razu powiem                         

i przypomnę, to co powiedziałem ostatnio. Nie jestem zwolennikiem budowy wieży za 

kilkaset tysięcy złotych. Uważam, że, oczywiście jakbyśmy otrzymali 90% dofinansowania to 

zmienia postać rzeczy, ale wygląda na to, że to nie jest łatwe, powinniśmy wrócić do 

koncepcji według której za mniejsze pieniądze wybudować wieżę podobną do tej, która była. 

Wieżę, która przetrwa na przykład 10 lat za odpowiednio niższe środki, jeśli nie ma szans na 

dofinansowanie. Proszę o rozważenie, jeśli chodzi o naszą stronę internetową, moim zdaniem 

ciężko znaleźć chyba, że nie jest to zamieszczone, informacji o wymianie pieców, programie 

75+, a w kwestii programu „Czyste powietrze” link i przekierowanie na stronę Ministerstwa, 

wiem, że to nie jest nasz program, dlatego proszę o link. W imię transparentności                                 

i pokazywania na co wydajemy publiczne pieniądze, proszę o rozważenie pomysłu, który 

powstał w Śmiglu i Rawiczu, jak gminy pracują w programie Bestia, to jest aplikacja, która  

w przejrzysty sposób pokazuje na co gmina wydaje jakie pieniądze. Co więcej, jest też takie 

ciekawe narzędzie – kalkulator i można wpisać kwotę, którą się zarabia i ta aplikacja 

przelicza, ile z podatku danej osoby przeznacza się na jakie wydatki w danej gminie. jestem 

za rozważeniem tej propozycji, chyba, że Urząd znajdzie inne rozwiązania dotyczące 

pokazania na co wydajemy publiczne pieniądze. Kto jeszcze chciałby zabrać głos w punkcie 

wnioski i informacje? Kto z Gości chciałby zabrać głos? Pan Radny Rady Powiatu Karol 

Neumann. Proszę. 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Chciałem poinformować Państwa, że problem utrzymania czystości i porządku na drogach 

powiatowych poruszę na najbliższym spotkaniu, jutro jest posiedzenie Komisji Budżetu                      

i Finansów. Jednocześnie chciałbym poinformować o uroczystościach, które odbędą się                   

30 maja w Osiecznej, o godz. 13.30 nastąpi odsłonięcie tablicy upamiętniającej 100 lecie 

samorządności lokalnej Powiatu. Odsłonięcie tablicy będzie na Domu Świętego Józefa przy 

ulicy Kościuszki. Następnie odbędzie się uroczysta sesja Rady Powiatu w Centrum 

Rehabilitacji o godz. 14.00. Mam petycje a właściwie zapytania od mieszkańców. Nie wiem 

czy to się praktykowało, że na sesji sołtysi odczytywali prośby od mieszkańców?  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jeśli to są krótkie pytania, to proszę o ich przedstawienie, chyba, że będą to długie listy to 

będziemy się zastanawiać jak rozwiązać ten temat. Proszę. 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Pani Wojtysiak Grażyna zamieszkała na ulicy Rydzyńskiej w Kąkolewie ma przed posesją 

teren zielony między posesją a ciągiem pieszo-rowerowym, vis a vis Delikatesów i Komisu 
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samochodowego.  Teren jest zapuszczony, rosną chwasty. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak:      
To jest własność Zarządu Dróg Powiatowych.  

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Pani zapytała czy Gmina przewiduje pomoc dla osób, które korzystają z pomocy materialnej  

z Gminy z racji problemów. Pani twierdzi, że nie jest w stanie tego uporządkować, bo 

zwyczajowo się sprząta. Wiem, że zwyczajowo każdy przed swoją posesją sprząta. Pani 

twierdzi, że nie jest w stanie tego czynić z racji tego, że jest osobą niepełnosprawną                            

a małżonek jest inwalidą. Mieszkańcy ulicy Malwowej w Kąkolewie zwrócili się z prośbą 

żeby ustawić znak ograniczający prędkość ponieważ przy tej ulicy ma zakład mechanik 

samochodowy, który specjalizuje się w znanej marce niemieckiej i na tej ulicy odbywają się 

próby tych samochodów po remoncie i rozwijają nadmierną prędkość. W związku z tym czy 

byłaby możliwość wprowadzenia ograniczenia prędkości. Rolnicy, którzy mają pola od ulicy 

Kanałowej przy wyjeździe na ulicę Rydzyńską proszą o rozważenie możliwości 

zainstalowania lustra, bo jest słaba widoczność z prawej strony a teraz jest objazd                                    

i intensywny ruch zarówno samochodów osobowych jak i ciężarowych. Mieszkańcy byliby 

wdzięczni jeśli byłaby taka możliwość, poprawiłoby to bezpieczeństwo ruchu. Powstało nowe 

przejście dla pieszych, nie ukrywam, że z mojej inicjatywy, na ulicy Rydzyńskiej przy 

Delikatesach. Między tym przejściem a parkingiem Delikatesów jest teren zielony, wnoszę 

żeby w jakiś sposób zrobić dojście do ciągu pieszo-rowerowego i dalej do przejścia, ponieważ 

ludzie przechodzą w miejscu niedozwolonym dla pieszych, przejście jest z prawej strony 

ulicy a oni idą z lewej.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Pytania zostały zgłoszone, poznamy odpowiedzi na Pana wątpliwości. Kto jeszcze 

chciałby zabrać głos? Pan Sołtys Drzeczkowa. Proszę.  

Sołtys wsi Drzeczkowo Pan Ryszard Borowczyk: 

Jako Sołtys Drzeczkowa i przedstawiciel społeczności katolickiej Drzeczkowa pięknie 

dziękujemy za dotację.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Kto jeszcze chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Dziękuję za 

przesłanie informacji z działalności międzysesyjnej Burmistrza. Zrealizowaliśmy punkt 27. 

Przechodzimy do punktu odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Ad. 28. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Pana Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na wnioski i pytania zadane w poprzednim 

punkcie. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Pan Radny Zbigniew Forszpaniak pytał o remont drogi Kąty-Maciejewo. Wystąpiliśmy                       

o dofinansowanie tego remontu. Mówiłem o tym w informacji z działalności międzysesyjnej. 

Jeżeli otrzymamy dofinansowanie, to będziemy realizować remont tej drogi. Natomiast jeżeli 

nie zakwalifikujemy się do otrzymania dofinansowania, to dzisiaj nie odpowiem, w jakim 

terminie ten remont zostanie wykonany. Myślę, że dla nas wszystkich jest oczywiste, że 

takich potrzeb jest odpowiednio dużo, również droga Kąty-Maciejewo. Drugie pytanie Pana 

Radnego dotyczyło budowy ścieżki rowerowej. To zadanie będzie realizowane                          

z funduszy Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Nasz Samorząd nie dofinansuje 

budowy tej ścieżki ani remontu tego odcinka drogi.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Można powiedzieć, że to będzie prezent. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jest taka konieczność wykonania prac na drodze, która jest drogą krajową i od wielu lat 
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wymaga remontu, jak wiele innych dróg. 4 czerwca spotykamy się w Oddziale Generalnej 

Dyrekcji Dróg w Poznaniu i będziemy rozmawiać między innymi o różnych pomysłach                         

i koncepcjach projektowych. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Dziękuję.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

To jest inny właściciel drogi, bo inny właściciel jest drogi w Kąkolewie a kto inny jest                               

właścicielem w Wojnowicach.  

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Pan Radny pytał o drogę w Kąkolewie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Tak. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Zapytałem z racji tego, co jest w Wojnowicach, widać, że Kąkolewo ma przewagę. Dziękuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nie rozumiem. Panie Radny, Szanowni Państwo, my nie mamy żadnego wpływu na to, że 

właściciel drogi krajowej zamierza wykonać remont poza tym, że bardzo chcemy, żeby tak się 

stało. Tak samo jak chcemy, żeby Wielkopolski Zarząd Dróg Wojewódzkich czyli Urząd 

Marszałkowski – Marszałek wykonał remont drogi nr 432, oby na jak najdłuższym odcinku, 

itd. Wyrwa na rynku – zgłaszała Pani Radna Helińska. Postaramy się ją naprawić. Pan Radny 

Przemysław Skowronek pytał, kiedy będzie asfalt w Świerczynie na wskazanym odcinku. Jak 

Państwu powiedziałem, w tym roku ma być to zadanie wykonane, natomiast bliższego 

terminu nie znam.  

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Czyli nadal czekamy. Dziękuję.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, czekamy. Pan Radny Forszpaniak Mirosław wnosił o lustro na skrzyżowaniu                           

ul. Ogrodowej i Krótkiej w Kąkolewie. To skrzyżowanie jest rzeczywiście wyjątkowo trudne. 

Przyjmujemy wniosek do rozpatrzenia, aczkolwiek z tym zastrzeżeniem, o którym od lat 

mówimy, że uruchomienie podobnej procedury powoduje efekt kolejnych wniosków. Nie 

mówię o Kąkolewie tylko o całej Gminie. Takich skrzyżowań, które wymagają dużej 

koncentracji kierowcy i spowolnienia jest, dzisiaj nie umiem dokładnie powiedzieć ile, ale jak 

nie kilkanaście to kilkadziesiąt. Pan Przewodniczący Lewicki – budowa wieży Jagoda. Tak, 

dwa razy nie udało nam się otrzymać dofinansowania, na które bardzo liczyliśmy.                           

Z wieżą Jagoda jest tak, że jeżeli ona miałaby być podobnej wysokości jak ta, której już nie 

ma, to w tym miejscu nie bardzo może stanąć, ponieważ las, młodnik tak urósł, że widok 

byłby prawie żaden albo bardzo mizerny. Zanim powstał projekt nowej wysokiej wieży,                       

w czasie dyskusji byliśmy na wizji lokalnej z Panem Nadleśniczym, który pokazał trochę inną 

lokalizację, w innym miejscu, niezbyt oddalonym od poprzedniej lokalizacji. Uważam, że  

trzeba to rozważyć, nad tym się zastanowić. W przyszłym roku planujemy kolejny raz 

aplikować o dofinansowanie tego projektu, tej inwestycji albo podejmiemy decyzję o tym, 

żeby budować z własnych środków. Odnośnie strony www, to przeanalizujemy wszystkie 

uwagi i jeżeli nie ma tych informacji, to postaramy się je umieścić. Program „Czyste 

powietrze” jak najbardziej zamieścimy jako jeden z załączników. Dzisiaj też mogę 

powiedzieć, że rozważymy kwestię pomysłu dotyczącego Samorządu Rawicza czy też innych 

gmin.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:     
Dziękuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Jeśli chodzi o ulicę Malwową i o użytkowników, którzy jeżdżą z nadmierną prędkością.  
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Wszyscy jeździmy czasem albo często z prędkościami, które są zbyt duże. To nie jest 

odpowiedź, aczkolwiek ja jechałem tą ulicą po wcześniejszym sygnale w tej sprawie. Stały 

dwa czy trzy samochody marki, której Pan Sołtys nie wymienił, więc ja też nie będę 

wymieniał. Prawie, że zacytowałbym ten moment jak przejeżdżałem „wsi spokojna, wsi 

wesoła”, więc nie wiem czy to jest powszechna sytuacja, że kierujący pojazdami poruszają się 

ulicą Malwową z dużymi prędkościami.  

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Ja może zacytuję mieszkańca, który w taki sposób bardzo ekspresyjny prosił mnie, żebym 

taką prośbę przekazał. On mówił, że te próby odbywają się z piskiem opon. Wiadomo, że to 

nie jest nagminne tylko, że to się odbywa. Mieszkaniec twierdzi, że umieszczenie tego znaku 

to w pewnym sensie rozwiązałoby ten problem. Przekazuję prośbę mieszkańca. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Ja to rozumiem. To jest krótka ulica, jakbym miał dzisiaj odpowiedzieć, to nie bardzo byłbym 

za wprowadzeniem oznakowania o ograniczeniu prędkości, ponieważ wszyscy albo prawie 

wszyscy podzielimy opinię, że skutek będzie niewielki. O terenie zielonym nie zrozumiałem 

pytania. 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

To jest pierwszy dom przy ulicy Kwiatowej i skrzyżowanie. Ci Państwo kupili posesję                           

i wprowadzili się. Pani, która przyszła do mnie z prośbą o to, żeby służby to uporządkowały 

bo ona sama nie jest w stanie tego zrobić, a sąsiedzi zwracają jej uwagę, itd., że to psuje 

wizerunek. Powiedziałem tej Pani, że zwyczajowo zawsze było tak, że przed posesjami każdy 

sprząta sam. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:     
Proszę Państwa, ja jestem otwarty na takie dyskusje, ale proszę żebyśmy o sprawach 

indywidualnych rozmawiali poza sesją.    

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Rozumiem. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Nieustająco optujemy za tym, żeby mieszkańcy dbali o porządek na terenach przy swoich 

posesjach. W kilku miejscach, przynajmniej mi znanych kilku miejscach w naszej Gminie są 

mieszkańcy, którzy uważają, że to co za jego płotem, to już go nie interesuje i w sezonie 

takim jak teraz często rosną wysokie trawy. Czy to znaczy, że mamy kolejnego szóstego czy 

siódmego pracownika oddelegować do sprzątania? Jak wykonamy takie działania u jednego 

mieszkańca, to za chwilę, i słusznie, wszyscy będziemy oczekiwać, żeby nam mieszkającym 

w Gminie Osieczna służby gminne wykonywały tego typu prace, a już nie wspomnę o tym, 

bo już rozmawialiśmy z Panem Skowronkiem kilkadziesiąt minut temu, że to jest droga 

powiatowa. Panie Radny Powiatowy, to jest droga powiatowa.  

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Ja tego nie kwestionuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Cieszę się, że jest adresat tego wniosku. 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Pani prosiła mnie żebym poruszył tą kwestię, dlatego przekazuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Rozumiem. Na dzisiaj nie mamy pomysłu, żeby instalować kolejne lustra w naszych 

miejscowościach. Chciałbym żebyśmy doszli do przekonania, ile luster chociażby w ciągu 

ulic Krzywińska-Rydzyńska musiałoby być, żebyśmy nie mieli kolejnych wniosków w tej 

sprawie. Może najpierw dokonajmy inwentaryzacji, ile na wszystkich skrzyżowaniach, ja 

mówię tylko o jednym fragmencie i to jednej miejscowości, musiałoby być luster. Na 

szczęście nie jesteśmy w duktach dróg krajowych czy też autostrad, dróg ekspresowych                    
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i jadąc z prędkością 30, 40 km na godzinę, a zatrzymując się aż do takiego stanu, że prędkość 

wynosi 0, trzeba zwrócić uwagę jak się włączamy do ruchu na drodze, która ma 

pierwszeństwo. Nikt nas z tego obowiązku Szanowni Państwo nie zwolni. Nikt, to lustro też 

nie, stąd też zawsze dla kierowcy będzie wynikał obowiązek żebyśmy przyhamowali, zwolnili 

zanim włączymy się do ruchu. W moim przekonaniu lustro czy grupa luster, nie jest 

antidotum na nasze bezpieczeństwo. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:     
Dziękuję. Pan Radny Neumann. Proszę. 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Jeszcze chciałbym odnieść się co do pytania Radnego Pana Forszpaniaka, dotyczącego 

ścieżki rowerowej. To jest wszystko w planie modernizacji i ścieżka będzie od Kąkolewa do 

Dobramyśli po lewej stronie, a od Dobramyśli do Garzyna po prawej i będą przebudowane 

skrzyżowania w Kąkolewie i Dobramyśli. Niestety nie można przebudować skrzyżowania                  

w Krzemieniewie przy dworcu. Mówię to dlatego, że jestem Radnym z Okręgu nr 1, a Okręg 

nr 1 obejmuje Gminę Krzemieniewo i Gminę Osieczna. Przebudowa skrzyżowania                            

w Kąkolewie nie będzie miała charakteru ronda.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki:     
Dziękuję. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

My w tej sprawie jedziemy do Poznania.  

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Taka odpowiedź przyszła na moją interpelację, którą podjąłem jaką pierwszą rzecz jako 

Radny o poprawie bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w Kąkolewie. Podniosłem to z uwagi na 

to, że widziałem wiele sytuacji, jak dzieci uciekały ze skrzyżowania będąc na przejściu dla 

pieszych miały zielone światło a TIR jechał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny mówi o głównym skrzyżowaniu w Kąkolewie? 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Tak.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panowie Burmistrzowie jadą 4 czerwca na rozmowy, gdzie ma się zdecydować czy będzie 

rondo czy będą światła. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Kiedy Pan Radny zadał to pytanie? 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

Na początku kadencji. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Na początku kadencji, natomiast później powstała kolejna koncepcja. 

Radny Rady Powiatu Leszczyńskiego, Sołtys wsi Kąkolewo Pan Karol Neumann: 

W tej odpowiedzi było tak, że będą lewoskrętnie światła. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

To był pierwszy projekt, drugi ten najnowszy na dzisiaj, nie wiadomo czy ostateczny, mówi        

o rondzie. Dlatego poprosiłem Pana Radnego, żeby powiedział, kiedy zadał to pytanie. 

Początek kadencji czyli jakieś pół roku temu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Trzymamy kciuki, żeby Panowie Burmistrzowie wywalczyli rondo w Kąkolewie, bo to będzie 

kolejny historyczny moment. Pamiętam jak dziś, jak śp. Pan Czesław Ratajczak przychodził 

na sesje 10 lat temu albo więcej i o tym mówił. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący to było 20 lat temu. Byłem wówczas członkiem Rady Sołeckiej                         
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i wtedy widzieliśmy projekt tego ronda.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

My już patrzyliśmy z politowaniem na Pana Czesława, bo on ciągle mówił o tym rondzie,                   

a dzisiaj być może doczekamy tego momentu. W związku z tym mając w pamięci starania 

ówczesnych Samorządowców i Pana Czesława Ratajczaka, nawet jak to będzie za 10 lat, to ja 

już dzisiaj chciałbym zgłaszać bo tak i tak przyjdzie moment, że na wjeździe do Osiecznej 

będzie musiało być jak nie rondo to światła albo inne rozwiązanie, bo przy rosnącym ruchu 

nie da się utrzymać takiego stanu, w którym nic nie będzie zrobione. Jeśli dzisiaj mamy się 

odezwać, a ma być zrobione za 8 lat, to ja dzisiaj zabieram głos, bo to widać, że przyjdzie 

taka konieczność. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. Proszę                            

o wstępną rezerwację terminu najbliższej sesji, tj. 25 czerwca, wtorek. Zrealizowaliśmy punkt 

28. Przystępujemy do zakończenia obrad. 

Ad. 29. Zakończenie obrad VIII sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję za udział w sesji i życzę wszystkiego dobrego. Zamykam obrady VIII sesji Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna. 

 

  

 

 

           Protokołowała:                                     Przewodniczący obrad: 

 

 

        Małgorzata Nowak                                                    Roman Lewicki 


